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   MOJA IPANAGOVORI

v posebno čast mi je, da vam 
lahko čestitam ob častitljivi 30. 
obletnici ustanovitve slovenske 
sekcije mednarodnega policij-
skega združenja – IPA Slovenija.

V teh treh desetletjih smo zrasli 
v prepoznavno, cenjeno in uve-
ljavljeno sekcijo, na katero se 
lahko naši IPA prijatelji vedno 
znova zanesejo. IPO Slovenije 
sestavlja številno članstvo, to 
smo aktivni in upokojeni usluž-
benci Policije, Ministrstva za no-
tranje zadeve in drugih državnih 
organov s policijskimi pooblasti-
li. Odlikujejo nas vrednote, kot 
so požrtvovalnost, nesebičnost, 
prijateljstvo, sodelovanje, srč-
nost, ki pridejo še toliko bolj do 
izraza v težkih in negotovih ča-
sih. Zavedamo se, da so te vre-
dnote ključni gradnik lepšega 
danes in še boljšega jutri. O tem 
govori tudi naš moto Servo per 
amikeco ali Služiti prijateljstvu, 
ki ga s skupnim delovanjem ne-
nehno ohranjamo živega.

Sam osebno verjamem, da smo 
močni lahko le, kadar delujemo 
skupaj. Zato sem še toliko bolj 
ponosen na izjemno uspešne 
regionalne klube, kjer vsa ta le-
ta vztrajno in zavzeto organizi-
rate številne kulturne, športne, 
izobraževalne in druge priredi-
tve ter – kar je še pomembneje 
– gojite in tkete trdna prijatelj-
stva.

Naše delovanje pa ni osredoto-
čeno le na Slovenijo, ampak tu-
di širše. V mednarodnem okolju 
smo odlično sprejeti, prepozna-
ni kot pomembni partnerji in 

dobri prijatelji. Aktivno sodelu-
jemo na različnih tujih srečanjih 
in dogodkih. Pri tem pa se lahko 
brez lažne skromnosti pohva-
limo, da naša prizadevanja ne 
ostajajo prezrta, marveč so ve-
likokrat okronana s priznanji in 
pohvalami. 

Želel bi si, da še naprej ostajamo 
zavezani krepitvi mednarodne-
ga sodelovanja, pa tudi dialogu 
s prijateljskimi in partnerskimi 
organizacijami, še zlasti s tistimi, 
v katerih se poklicno udejanjajo 
naši članice in člani. Zavedamo 
se namreč, da je ključno ohra-
njanje dobrih odnosov in tesnih 
stikov, ki bodo nedvomno pripo-
mogli k še bolj poglobljenemu 
sodelovanju v prihodnje. Zato bi 
na tem mestu izrekel posebno 
zahvalo vsem organizacijam in 
njihovemu vodstvu, ki v nas vidi-
te kredibilnega partnerja.

Spoštovani,

ob tej priložnosti se želim za-
hvaliti vsem članicam in članom 
IPE Slovenije ter našim prijate-
ljem za prispevek k še boljšemu 
delovanju našega združenja. 
Tudi v prihodnje bomo sledili 
našim vrednotam in gradili na 
družbi medsebojno povezanih, 
solidarnih in pripadnih članic in 
članov.

Iskrene čestitke in srečno, IPA 
Slovenija!

Jože Senica
predsednik IPA Slovenija

Spoštovani člani SlovenSke Sekcije ipa, 
dragi prijatelji ipe,

Jože Senica
predsednik IPA Slovenija

IPA -  vzorec - LEKTORIRANA - obojestranska poravnava - 16.10.2022.indd   3 17. 10. 2022   08:54:06



4    

MOJA IPA   NAGOVORI

v času, ko lojalnost različnim 
idejam, stališčem, skupinam itd. 
prej ločuje kot združuje ljudi, 
le še redke oblike pripadnosti 
ohranjajo svoj pozitivni naboj in 
spodbujajo vključevanje, pove-
zovanje, solidarnost ter medse-
bojno pomoč. Ena takih je tudi 
pripadnost našemu poklicu, po-
slanstvu in našim stanovskim 
združenjem, ki nas opominja, 
da nekatere stvari, kot je delo za 
dobro sočloveka, ostajajo ena-
ke, v vsakem času, prostoru in 
razmerah. 

Delo policije je – tako kot vse 
službe tega sveta – podvrženo 
uvajanju novosti. Spreminjajo se 
način dela, organiziranost, zako-
nodaja, a zavezanost imperativu 
»delati dobro«, ki se nemalokrat 
prekriva z osebnim življenjskim 
klicem, ostaja trdna in nedota-
knjena, zato pripadnost policij-
skemu poklicu presega okvire 
delodajalca in celo državnih me-
ja. Policisti vsega sveta si pogo-
sto delimo zelo podobne zgod-
be, nevarnosti in strahove, pa 
tudi pozitivne dogodke in hvale-
žnost ljudi, ki smo jim pomagali. 
Te izkušnje so tako močne, da 
nas povezujejo tudi, ko se med 
seboj ne poznamo. 

Prav zato se tako množično pri-
družujemo IPI, tej največji policij-
ski družini na svetu. Njeno načelo 

prijateljskega združevanja izhaja 
iz vrednot tovarištva in vzajemne 
pomoči. Aktivnosti, ki jih organi-
zira, zaposlenim v policiji dajejo 
veliko, predvsem pa spodbujajo 
k medsebojni podpori, povezo-
vanju s kolegi iz drugih držav in 
s tem ustvarjanju novih prijatelj-
stev. 

Obenem IPA poziva tudi k stro-
kovni in profesionalni odličnosti. 
To zagotovo pozitivno vpliva na 
naše formalno sodelovanje s tuji-
mi policijami. V zadnjih letih smo 
se s policijami v regiji pa tudi s 
kolegi iz nekoliko bolj oddaljenih 
držav »srečali« pri skoraj vseh 
skupnih varnostnih izzivih, kot 
so migracije, čezmejna krimina-
liteta, organizacija mednarodnih 
dogodkov itd. Bilo je tudi nekaj 
– za policijo netipičnih – varno-
stnih udejstvovanj kot npr. so-
delovanje policistov pri gašenju 
požara na Krasu ali pred leti pri 
poplavah v BiH. Seveda obstaja-
jo uradni, dogovorjeni protokoli 
mednarodnega operativnega 
sodelovanja, a vendarle je tre-
ba priznati, da je dodatna pove-
zanost med policisti, ki izhaja iz 
neformalnih srečanj in druženj, 
nemalokrat izjemno koristna tudi 
pri profesionalnem delu. 

IPA sekcija Slovenija ima zelo po-
membno povezovalno vlogo, ki 
jo uspešno uresničuje tako doma 
kot tudi v mednarodni skupnosti, 
kjer ponosno zastopa slovensko 
policijo in širi dober glas o njenih 
dosežkih. 

Zahvala za to, da je IPA sekcija 
Slovenija po treh desetletjih od 
ustanovitve dejavna bolj kot kdaj 

koli prej, ne gre zgolj sporazu-
mom o sodelovanju, temveč tu-
di in predvsem zagnanim posa-
meznikom, ki v svojem prostem 
času skrbijo za delovanje sekcije, 
zavzeto organizirajo njene ak-
tivnosti, spodbujajo strokovna, 
športna in druga srečanja ter o 
njih redno obveščajo članstvo. 
Številni so zelo aktivni tudi po 
upokojitvi, kar samo dokazuje, 
da je policijska stanovska pripa-
dnost res nekaj posebnega in 
tako močna, da se ohranja tudi 
po tem, ko enkrat slečemo poli-
cijsko uniformo. 

Vse vrednote, na katerih temelji 
naš poklic, imajo skupni imeno-
valec, tj. pomoč ljudem, ki izhaja 
iz spoštovanja sočloveka in razu-
mevanja njegove stiske. Pripra-
vljenost tovariško pomagati, biti 
solidaren, razumevajoč, spreje-
mati različnost in nuditi gosto-
ljubje, vse to so osnovna načela, 
na katerih gradi IPA. IPA je te 
vrednote združila v kratek, eno-
staven, a močan moto, ki ga po-
znajo in razumejo vsi: Servo per 
Amikeco – Služiti prijateljstvu. 
Hvala vsem, ki si prizadevate, da 
bi ta moto živel tudi za prihodnje 
generacije. 

Spoštovani člani in prijatelji IPA 
sekcije Slovenija, iskrene čestitke 
ob tridesetletnici delovanja!

mag. Boštjan Lindav 
v. d. generalnega direktorja policije

Spoštovani člani in 
prijatelji ipa Sekcije 
Slovenija, 
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Že 30 let nas povezujeta ne sa-
mo članstvo v isti organizaciji, 
temveč predvsem resnično pri-
jateljstvo. Ni naključje, da je vo-
dilo Mednarodnega policijskega 
združenja služiti prijateljstvu. 
To je več, kot samo biti v istem 
poklicu ter zagovarjati iste vre-
dnote in vrline. To je prijateljstvo 
v svojem najčistejšem pomenu, 
srčna in iskrena povezanost. Ve-
stno in predano smo jo tri dese-
tletja tkali vsi člani skupaj: aktivni 
in upokojeni uslužbenci Policije, 
Ministrstva za notranje zadeve 
in drugih državnih služb s policij-
skimi pooblastili, kot sta pravo-
sodje in finančna uprava.

Slovenija je s pridružitvijo najve-
čji mednarodni policijski organi-
zaciji pridobila nov in širok forum 
za izmenjavo izkušenj, dobrih 
praks in znanja, pa tudi torišče 
za angažirano razpravo in raz-
reševanje profesionalnih izzivov. 
Strokovni, športni, dobrodelni in 
tudi družabni dogodki doma in 
v tujini so pomembno ogrodje 
delovanja, saj se na njih lahko 
sproščeno zabrišejo sicer stroge 
hierarhične meje organizacije in 
so skupaj na prvem mestu po-
klicno tovarištvo, vzajemnost in 
solidarnost. Uspešnost sloven-
ske sekcije IPE v našem prostoru 
najbolje ponazarja navdušujoče 
dejstvo, da imamo v svetu enega 
najvišjih odstotkov članstva. 

Tudi sama sem članica IPE Slo-
venija. Kot ministrica za notranje 
zadeve sem se kmalu ob pre-
vzemu funkcije srečala z njenim 

predsednikom, ki me je seznanil 
z mnogo aktivnostmi združenja. 
Pri tem sem mu zagotovila pol-
no podporo. V svojem mandatu 
si namreč prizadevam za čim 
boljše sodelovanje z vsemi sta-
novskimi združenji, tudi z IPO 
Slovenija, ki je naša partnerica 
že dolgih 30 let. Pripravili smo 
spremembe pravilnika o sode-
lovanju, ki bo, verjamem, nad-
gradil naše tradicionalno dobre 
odnose. 

Spoštovani, 

prijateljstvo je dragocenost, ki 
nima cene, in prijatelji so pleme-
nit dar, ki ga ni mogoče kupiti. 
Prijatelji so vedno tam in takrat, 
ko jih najbolj potrebuješ. Vse 
najboljše, draga IPA Slovenija, 
ob 30-letnici in srečno!

mag. Tatjana Bobnar
ministrica za notranje zadeve
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Spoštovani člani Združenja ipa 
Slovenija, drage prijateljice in dragi 
prijatelji!
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Narednik angleške policije Arthur Troop je 12. avgu-
sta 1949 v policijskem glasilu Police Review objavil 
svoje razmišljanje in idejo o ustanovitvi mednarodne 
prijateljske policijske organizacije, ki bi »pod eno 
streho« združila policiste različnih držav, ne glede 
na njihov položaj, spol, barvo kože, ter imela v vsaki 
pridruženi državi svojo organizacijo.  

Troop je bil pogumen mož, ki si je že tedaj dopi-
soval s tujimi, enako mislečimi kolegi. Idejo o utr-
jevanju osebnega in družinskega prijateljstva med 
policisti različnih držav je gojil v času, ko so bile ve-
zi med vladami in uradnimi institucijami obreme-
njene z nezaupanjem, zamerami, celo sovraštvom. 
V takih razmerah je našel entuziaste, ki jih je zdru-
ževala ideja o tem, kako povezati tuje kolege na 
temelju medsebojnega prijateljstva in razumeva-
nja, iskanja poti za ažurno izmenjavo informacij in 
spoznavanja različnih ureditev, kultur in utrjevanja 
prijateljstva. 

Narednik ni vedel, kakšni bodo odzivi na članek, gle-
de na nasprotovanje nekaterih vodilnih v policiji pa 
se je pod članek podpisal s psevdonimom in zapro-
sil bralce za mnenje. In bilo je pozitivno, zato ga je 
spodbudilo, da je objavljal ponovno, tokrat s polnim 
imenom in naslovom bivanja. Prvi funt članarine je 

Arthur plačal 9. septembra 1949, 1. januarja 1950 
pa je postal prvi uradni nacionalni in mednarodni 
član organizacije ter imetnik izkaznice številke 1. To 
je datum, ki ga štejemo kot uradni datum ustanovi-
tve Mednarodnega policijskega združenja.

od ideje do Združenja Z 
več kot 370.000 člani

Arthur Troop se je rodil 15. decembra 1914 v Lincolnu 
v Veliki Britaniji. Leta 1936 se je pridružil policiji, kjer 
je opravljal različne naloge, specializiral pa se je za 
področje prometa. 
Vir: IPA

Vir: IPA

AKTUALNO
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Prva država, ki je ustanovila svojo sekcijo, je bila 
tako Velika Britanija, prvi kongres pa ni potekal v 
Londonu, kot je to v članku predlagal Troop, pač pa 
septembra 1955 v Parizu. Takrat so bile v združenje 
formalno sprejete sekcije držav, ki so bile do tedaj 
ustanovljene v matičnih državah: Belgija, Francija, 
Nemčija, Irska, Nizozemska, Norveška, Švica in Ve-
lika Britanija. Prvi mednarodni predsednik je postal 
M. A. Roches iz Francije, Arthur Troop pa je postal 
generalni sekretar in je fukcijo opravljal štiri man-
date, do leta 1967.  Vse do svoje smrti, dne 30. no-
vembra 2000, je ostal član PEB (mednarodni izvršni 
biro). Delegati so že na svojem prvem kongresu 
podprli idejo odprtja računa v Švici, saj je država v 
tedanjih turbulentnih časih edina zagotavljala sta-
bilnost valute in nedotakljivost odprega računa. 

Troop je dolgo razmišljal o tem, kaj naj postane te-
meljna ideja članov in se skupaj s prijatelji in prvi-
mi člani odločil, da bo moto v latinščini, Servo per 
Amikeco ali služiti prijateljstvu, moto, ki do danes 
še vedno ostaja nespremenjen. Tudi cilji združenja 
ostajajo enaki. 

S povečevanjem članstva v združenju so se poveče-
vale tudi potrebe članov, zato so v združenju usta-
novili komisije, ki bi naj pomagale s poročili, nasve-
ti in predlogi, kako voditi in odločati o interesih in 
dejavnostih članov, sekcij ali združenja kot celote. 
Ustanovile so se različne komisije, od katerih da-
nes delujejo tri: za zunanje zadeve, profesionalna 
komisija, socio-kulturna komisija.

Število članov je nenehno raslo, že na kongresu le-
ta 1958 sta se članicam pridružili Italija in Švedska, 
leta 1961 še Avstrija, Kanada, Finska, Hong Kong, 
Kenija, Luksemburg in Španija. Nato je število čla-
nov in držav nenehno naraščalo, še najbolj strmo 
po letu 1990, ko so se združenju pridružile tudi 
skoraj vse vzhodnoevropske države.

Dandanes je v združenje formalno sprejetih 65 sek-
cij, skupno pa IPA združuje več kot 372.000 članov iz 
skoraj 100 držav in 6 kontinentov.

Povzeto po članku Zdenka Prizmiča (objavljeno v reviji 20 let IPA sekcije Slovenije, 2011)
Vir: IPA UK

AKTUALNO
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Korenine rojstva slovenske 
sekcije v mednarodnem po-
licijskem združenju IPA sega-
jo v devetdeseta leta, ko so 
posamezniki iz vrst tedanje 
milice ob delovnih stikih na-
vezovali poznanstva s člani 
avstrijske in italijanske sek-
cije. Formalno ustanovitev 
je slovenska IPA dočakala 
20. aprila 1991. Tedaj je 44 
članov ustanoviteljev v Goz-
du Martuljku potrdilo statut 
združenja in izvolilo prvo vod-
stvo. Predsedniško mesto je 
zasedel Milan Zorec. Danes 
IPA Slovenija šteje približno 
8.000 članov, vključenih v re-
gionalne klube po vsej Slove-
niji in po številu članstva sodi 
med najuspešnejše sekcije v 
svetovnem merilu.

Poglejmo še malo v zgodovino. 
Vzporedno z ustanovitvijo slo-
venske sekcije so potekale tudi 
priprave na ustanovitev prvega 
regionalnega kluba. Policisti, 
tedaj še miličniki, iz uprav za 
notranje zadeve Maribor, Ce-
lje, Murska Sobota in Slovenj 
Gradec, so v Mariboru, 7. junija 
1991, tik pred osamosvojitvijo 
Republike Slovenije, ustanovili 
regionalni strokovni klub polici-
stov IPA za Štajersko, Koroško in 
Prekmurje.

Miličniki so bili navdušeni, da so 
se lahko včlanili v organizacijo, 
kjer so se povezovali s kolegi 
iz tujine. Na Gorenjskem so se 
povezovali s kolegi iz Avstrije in 
delno tudi Italije, naši kolegi na 
Štajerskem pa z Avstrijci. Neka-
teri so bili tedaj člani avstrijske 
sekcije, saj so bili že v kontaktih s 
tujimi policisti. 

Slovenska IPA je, zaradi širitve 
lastne dejavnosti, sodelovanja s 

naših 30 let  

Ustanovitelji IPA sekcije Slovenije –YU  20. april 1991

Iz zapisnika ustanovne skupščine – prvo vodstvo IPA sekcije Slovenije – YU

AKTUALNO
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tujimi sekcijami in udeležbe na 
številnih strokovnih ter družab-
nih srečanjih, hitro zaživela med 
policisti. V mednarodno združe-
nje, ki velja za največjo in najv-
plivnejšo stanovsko policijsko or-
ganizacijo na svetu, je bila spre-
jeta 6. novembra 1992 v Riu de 
Janeiru, kjer je zasedla 54. mesto 
kot polnopravna članica. Vrsti-
le so se tudi ustanovitve regio-
nalnih klubov za Gorenjsko (21. 
februar 1992), Primorsko (29. 
maja 1992), Dolenjsko (6. junija 
1992) in Koroško (6. novembra 
1992). Organiziranje dejavnosti 
po regionalnih klubih se je nada-
ljevalo z ustanovitvijo regional-
nega kluba Pomurja (20. februar 
1993), regionalnega kluba Celje 
(2. junija 1993), regionalnega 
kluba Ljubljane (4. junija 1993), 
regionalnega kluba Koper – Po-
stojna (2. marec 1996) in kluba 
Posavje (6. januar 2001). S tem 
so bila zaključena prva prizade-
vanja za najustreznejšo organi-
ziranost dejavnosti na območju 
cele države.

Prvi kongres IPA sekcije Slovenije 
je potekal marca 1993 v Ljubljani, 
sočasno pa ga je spremljalo še 
zasedanje izvršnega mednaro-
dnega biroja IPE (PEB). Mednaro-
dno sodelovanje je že na začetku 
predstavljalo eno od pomemb-
nejših nalog slovenske sekcije.

V letu 1999 je bil na tretjem kon-
gresu sekcije sprejet predlog, da 
se v IPO sprejmejo pooblaščeni 
delavci Ministrstva za pravosodje 
RS, v letu 2005 pa so bili sprejeti 
še pooblaščeni delavci Carinske 
službe Slovenije. V letu 2003 je 
bila večina aktivnosti povezana z 
ureditvijo statusa IPA Slovenije. 
V prvi vrsti je bila to registracija 
vseh klubov v Sloveniji v skladu z 
Zakonom o društvih in registra-
cijo IPA Slovenije kot zveze dru-
štev. Usklajen statut in pogodba 
so bili sprejeti 6. maja 2003. Zve-
za je bila registrirana pri UE Celje 
23. septembra 2003.

Slovenska sekcija je bila od leta 
2000 mentorica pridruženim čla-
nom s Hrvaške – sekcija je bila kot 
samostojna organizacija sprejeta 
na 17. svetovnem kongresu IPA 
leta 2003. Tedaj pa je IPA Sloveni-
ja prejela prošnjo za organizacijo 
18. svetovnega kongresa v letu 
2006. Naslednji dve leti sta bili 
tako posvečeni pripravam na ta 
pomembni dogodek, v katerega 
je bilo vloženega ogromno truda 
članov organizacijskega odbora.

Če se ozremo v preteklost, smo 
lahko več kot ponosni na orga-
nizacijo številnih kulturnih, špor-
tnih, socialnih in drugih prireditev 
in na to, da smo številnim svojim 
članom pomagali v stiski. Priredi-
tev nismo organizirali le zase kot 
stanovsko organizacijo, pač pa 
tudi za državljane – gre za števil-
ne preventivne akcije, na primer 
za motoriste, tudi varne vožnje in 
prireditve, na katerih so sodelo-
vali naši prijatelji, ki niso člani. Tu-
di na število članov smo ponosni, 
saj smo izmed vseh držav članic 
v vrhu po številu članov. Odlično 
sodelujemo s sekcijami Avstrije, 
Italije, Madžarske, Slovaške, Če-
ške, Poljske, Nemčije ter tudi Hr-
vaške, Srbije, Bosne, Črne gore in 

Severne Makedonije, saj so vse 
nekdanje jugoslovanske republi-
ke sedaj že članice IPE.  

Cilj in namen sekcije IPA je po-
vezovanje aktivnih in upokojenih 
pripadnikov služb Ministrstva za 
notranje zadeve RS in drugih dr-
žavnih civilnih služb s policijskimi 
pooblastili na podlagi poklicnega 
tovarištva, vzajemnosti in solidar-
nosti. Sekcija Slovenija je danes 
organizirana v 11 regionalnih 
klubih in glede na svojo organi-
ziranost ter številne domače in 
mednarodne športne, kulturne, 
socialne in druge dejavnosti sodi 
med vzornejše nacionalne sekci-
je. V 30 letih delovanja so se stka-
le številne vezi, te pa v IPI štejejo 
največ, saj ji omogočajo nadaljnji 
razcvet. Z udeležbo v mednaro-
dnih oblikah izpopolnjevanja, z 
organizacijo številnih mednaro-
dnih srečanj in neštetimi snidenji 
na športnem, družabnem, zbira-
teljskem področju, IPA veliko pri-
speva k uspešnosti policijskega 
dela doma in v tujini.

Povzeto po članku avtorice 
Anite Kovačič, revija Varnost 

Foto: arhiv IPA Slovenija

Listina o sprejemu v mednarodno članstvo

AKTUALNO
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Ob našem praznovanju tridesete 
obletnice ustanovitve IPA sekcije 
Slovenije se vam zahvaljujem za 
priložnost, da sem lahko kar 23 
let sodeloval pri oblikovanju de-
javnosti in vsebin razvoja naše 
sekcije. 

V začetku svojega delovanja sem 
bil pridruženi član IPA sekcije Av-
strije in se leta 1992, ko sem se 
vrnil s šolanja v Ljubljani, vključil v 
delo kluba IPA Štajerska. Od leta 
1993 sem vodil krajevni klub za 
Šentilj, nato pa postopno pre-
vzemal naloge v vodstvu kluba. 
Leta 1996 sem prevzel naloge 
predsednika IPA kluba Štajerska 
in v jeseni 1996 vodil delegacijo 
regionalnega kluba na drugem 
kongresu IPA sekcije Slovenije. 
Na tretjem kongresu IPA sekci-
je Slovenije, 23. oktobra 1999 v 
Mariboru, sem bil izvoljen za ge-
neralnega sekretarja sekcije in to 
nalogo bom opravljal do XII. kon-
gresa, ki bo 22. 10. 2022. 

V tem obdobju sem opravil števil-
ne naloge in naj naštejem samo 
pomembnejše: skupaj z Alojzem 
Hrnčičem sem vodil aktivnosti 
za ustanovitev in sprejem IPA 
sekcije Hrvaške v mednarodno 
organizacijo, vodil sem sedem 
organizacijskih odborov za izved-
bo kongresov sekcije, bil delovni 
predsednik na sedmih kongresih 
sekcije, vodil organizacijski od-
bor za izvedbo praznovanja 10. 
obletnice sekcije v letu 2001, na 
katerem je sodelovalo 215 ude-
ležencev, predstavniki 14 tujih 
sekcij, mednarodni predsednik 

in vodstvo slovenske policije in 
Ministrstva za notranje zadeve. 
Vodil sem tudi priprave za izved-
bo Mediteranske konference IPA 
sekcij maja 2002 v Portorožu, ka-
tere se je udeležilo 14 IPA sekcij, 
bil podpredsednik organizacij-
skega odbora za izvedbo XVIII. 
svetovnega kongresa IPA v letu 
2006, bil podpredsednik orga-
nizacijskega odbora za izvedbo 
praznovanja ob 20. obletnici de-
lovanja sekcije, uspešno vodil or-
ganizacijski odbor in razpravo na 
XIV. konferenci IPA sekcij vzho-
dne in srednje Evrope leta 2013 v 
Kranjski Gori, na kateri je sodelo-
valo 17 IPA sekcij. Leta 2006 sem 
bil pobudnik prvega srečanja ož-
jih upravnih odborov IPA sekcije 
Slovenije in Hrvaške. Načrtovali 
smo, da bodo ta srečanje tradici-
onalna, žal pa je zaradi epidemije 
13. srečanje odpadlo. Sem pre-
jemnik zlatega znaka in plakete 
IPA sekcije Slovenije ter Priznanja 
za osebni prispevek k razvoju in 
ugledu IPA ob 20. obletnici usta-
novitve IPA sekcije Slovenije. Pre-
jel sem priznanje mednarodnega 
vodstva IPA za izvedbo XVIII. sve-
tovnega kongresa leta 2006 in 
priznanje IPA sekcije Hrvaške ob 
njihovem praznovanju 10. oble-
tnice mednarodnega priznanja. V 
teh 23 letih opravljanja nalog ge-
neralnega sekretarja sem s svojo 
notranjo energijo in zavezanostjo 
ciljem ter vrednotam organizaci-
je nesebično deloval za njen ra-
zvoj in z zaupanjem v druge ure-
sničeval načelo »Služimo v imenu 
prijateljstva«. 

30 let članStva in 
23 let aktivne dejavnoSti 
v vodStvu ipa Sekcije 
Slovenije  

S prvim predsednikom IPA sek-
cije Slovenije, Milanom Zorcem, 
sem sodeloval znotraj kluba IPA 
Štajerska, katere člana sva bila. 
Predvsem pa sem bil deležen 
njegove pozornosti ob obiskih iz 
avstrijske sekcije. Z našim drugim 
predsednikom Dušanom Mohor-
kom sem se spoznal na drugem 
kongresu sekcije v Podčetrtku 
leta 1996, ko sem kot novo pe-
čeni predsednik kluba vodil na-
še delegate. Tesneje sva začela 
sodelovati po tretjem kongresu 
leta 1999 v Mariboru, ko sem bil 
izvoljen za generalnega sekretar-
ja sekcije. To je bilo obdobje, ko 
sem ob njem v praksi spozna-
val, kaj resnično pomeni služiti 
prijateljstvu, kako odnosi med 
člani temeljijo na medsebojnem 
spoštovanju, vzajemni pomoči, 
tovarištvu, strpnosti, iskrenosti, 
medsebojnem zaupanju in do-
stojanstvu. Tudi ko je zapustil 
naše vrste, ni izgubil stika z našo 
organizacijo, postal je naš častni 
član in iskreni prijatelj. 

Za njim je bil za predsednika IPA 
sekcije izvoljen Stanislav Ficko. 
Takrat že malo bolj izkušen sem 
z njim sodeloval vse do IX. kon-
gresa, 14. aprila 2018. Na tem 
kongresu je bil Stane s strani de-
legatov soglasno sprejet v častno 
članstvo IPA sekcije Slovenije. Za 
nama je uspešna in bogata sku-
pna preteklost. Vrhunec najinega 
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sodelovanja je bilo sprejetje no-
vega, sodobnega Statuta IPA sek-
cije Slovenije v letu 2017.  

Sedaj je predsednik IPA sekcije 
Slovenije Jože Senica. Štiri leta 
sva delovala skupaj za dobro IPE. 
Na bolj uspešno in razgibano de-
lovanje je vplivala pandemija co-
vida-19, ki nas je zaprla v prosto-
re in prekinila družabno življenje 
in delovanje, kot smo ga bili nava-
jeni. V teh dveh letih smo delovali 

s pomočjo tehnike in družabnih 
omrežij ter formalno izvajali svo-
je aktivnosti. Pandemija je pustila 
posledice predvsem na družab-
nosti, ki jo goji IPA. Kar nekaj časa 
bo verjetno preteklo, da se bodo 
člani začeli ponovno udejstvovati 
različnih dogodkov in začeli so-
delovati v aktivnostih klubov.  

Veliko je bilo v teh 30 letih po-
storjenega za naše člane, klube 
in IPO v celoti. Največji prispevek 

je brezplačno prostovoljno delo 
v IPA organizaciji, ki ga je težko 
vrednotiti.  

Ob zaključku želim, da ste pono-
sni člani IPE, da v njeni dejavnosti 
najdete čim več svojih interesov. 
Vrnimo se k našim koreninam: 
prijateljstvu, vzajemni pomoči, 
sodelovanju in druženju.  

Istvan Lipnik
generalni sekretar IPA Slovenija  

utrip v naših regionalnih klubih 

Tradicija delovanja v IPA - med-
narodnem policijskem združe-
nju na Celjskem se je pričela že v 
času, ko so bili nekateri člani na-
šega društva še pridruženi člani 
v združenju IPA Avstrije. Član-
stvo se je nato nadaljevalo v IPA 
regionalnem klubu Slovenije za 
Štajersko, Koroško in Prekmurje. 
Z naraščanjem števila podporni-
kov in IPA članov na Celjskem je 
dozorela ideja, da bi se tudi za 
celjsko območje ustanovil IPA re-
gionalni klub. Dne 21. 6. 1993 je 
bil izveden ustanovni občni zbor 

in imenovano prvo vodstvo regi-
onalnega kluba Celje. V teh 29 
letih delovanja se je v upravnih 
in organizacijskih odborih zame-
njalo kar nekaj posameznikov, ki 
so v delovanje IPA regionalnega 
kluba Celje vložili veliko svojega 
truda. Svoje interese združuje-
mo na različne načine. Aktivni 
smo na športnem področju, kjer 
smo organizirali več športnih 
prireditev in tekmovanj v različ-
nih športnih panogah. Omenil bi 
IPA ribičijo in državno prvenstvo 
IPA zveze Slovenije v veleslalo-
mu na Golteh. Naši člani se zelo 
uspešno udeležujejo tudi tek-
movanj v ribolovu, kolesarjenju, 
tenisu ter nogometu. Za naše 
člane organiziramo različna dru-
žabna in kulturna srečanja. Naj 
omenim nekatera, ki so bila tudi 
najbolj obiskana. To so božično-
-novoletni koncert Policijskega 
orkestra, božično obdarovanje 
otrok, IPA ples ob dnevu žena, 
kostanjev piknik na Šmohorju ter 
golažijada na Svetini. Veliko teh 
aktivnosti izvajamo skupaj s Poli-
cijsko upravo Celje ter z Območ-
nim policijskim sindikatom Celje. 
Iz finančnih sredstev kluba zago-
tavljamo socialno pomoč našim 
članom, ki se znajdejo v težavah 
zaradi hudih bolezni ali naravnih 

nesreč. V času delovanja našega 
kluba so bile stkane mnoge no-
ve vezi prijateljstva in sodelova-
nja, pa ne le med člani društva in 
člani ostalih regionalnih klubov, 
temveč tudi z regionalnimi klu-
bi v tujini, kar nam pomeni zelo 
veliko. Tako smo v zadnjih nekaj 
letih navezali tesne stike ter po-
globili sodelovanje z IPA prijatelji 
iz Coburga, Valjeva, Sarajeva ter 
Brčkega. Širjenje poznanstev, 
druženje, medsebojne izme-
njave in ustvarjanje prijateljskih 
odnosov z IPA prijatelji, tako v 
Sloveniji kot izven naših meja, je 
eden izmed najpomembnejših 
ciljev našega društva. Marsikaj 
smo v teh letih postorili, vendar 
vsega tega ni mogoče opisati v 
nekaj stavkih. IPA združenje ima 
svojo prihodnost tako v svetu 
kakor tudi doma. Kakšna bo ta 
v Celju, je predvsem odvisno od 
nas samih in od naše pripravlje-
nosti za delo v IPA klubu Celje 
ter od pripravljenosti udeleževa-
ti se aktivnosti, ki jih bodo izvajali 
drugi regionalni klubi in naš IPA 
klub Celje v duhu slogana: “služi-
ti prijateljstvu”. 

Božidar Pezdevšek
predsednik IPA Kluba Celje

Božidar Pezdevšek
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Regionalni klub IPA Dolenjska 
je bil ustanovljen 6. junija 1992 
v prijetnem ambientu hotela 
Grad Otočec. Od ustanovitve pa 
do danes število članov niha, ta-
ko da jih klub danes šteje nekaj 
manj kot 400. Število članov se 
je v zadnjih letih povečalo pred-
vsem na račun novo sprejetih 
članov iz Carine, oziroma FURS-a 

in pooblaščenih delavcev Uprave 
za izvrševanje kazenskih sankcij. 

IPA Regionalni klub Dolenjska 
je prostovoljna organizacija, ki 
združuje in povezuje aktivne in 
upokojene pripadnike služb Mini-
strstva za notranje zadeve Repu-
blike Slovenije in drugih državnih 
civilnih služb s policijskimi poo-
blastili ter na osnovi poklicnega 
tovarištva, vzajemnosti, izmenja-
ve strokovnih izkušenj ter med-
sebojne pomoči in podpore.  

Regionalni klub IPA Dolenjska je 
bil v prvih desetih letih delovanja 
prepoznaven zlasti po množični 
prireditvi Spust po Kolpi, katere-
ga se je ob 10. obletnici udeležilo 
preko 800 udeležencev, med nji-
mi tudi veliko prijateljev in gostov 
iz tujine. Prireditev je bila z vidika 
organizacije izjemen zalogaj in je 
bila žal v večjem delu na plečih 
regionalnega kluba, kar je bil tu-
di glavni razlog, da se po deseti 
obletnici ni več organizirala. 

Delujemo na območju Policijske 
uprave Novo mesto, člani kluba 
pa so v pretežni meri aktivni in 
upokojeni policisti in policistke 
oziroma pripadniki drugih že prej 
omenjenih služb iz območja Do-
lenjske in Bele Krajine. 

V obdobju od ustanovitve sta klub 
vodila prvi predsednik Zdenko 
Prizmič in drugi predsednik mag. 
Anton Olaj, od 27. junija 2008 pa 
klub vodim Peter Županc. 

Ob praznovanju 30. obletnice 
obstoja oziroma delovanja IPA 
sekcije Slovenije, sekciji kot taki 
čestitamo in ji vsi skupaj želimo, 
da bomo njeno delo lahko z oce-
no odlično ocenjevali tudi v pri-
hodnjih letih. 

Peter Županc
predsednik RK IPA Dolenjska

Peter Županc

AKTUALNO

Robert Mesiček

IPA klub Štajerska je bil usta-
novljen 7. junija 1991, in sicer 
z uradnim imenom IPA klub za 

Štajersko, Pomurje in Koroško. 
Leta 1993 se je omenjeni klub 
razdružil na tri klube in tako so 
nastali IPA klub Štajerska, RK za 
Pomurje in RK Koroška.

IPA klub Štajerska je bil od usta-
novitve vse skozi pomemben 
člen v slovenski IPA sekciji. V klu-
bu si vedno prizadevamo vzpod-
bujati vrednote velike IPA dru-
žine skozi organizacijo različnih 
kulturnih in športnih prireditev, 
dodeljevanje socialne pomoči 
članom in humanitarnim organi-
zacijam ter s tem izpolnjevati na-
čelo Servo per amikeco - služiti 
prijateljstvu.

Dovolite mi, da se ob tej priložno-
sti zahvalim vsem predhodnim 
in sedanjim posameznikom v 
klubu in vodstvu PU Maribor, ki 

so pripomogli, da je IPA klub Šta-
jerska ostal močna in ponosna 
organizacija z več kot 1050 člani. 
Posameznikov ne bi želel našte-
vati, saj se jih je v preteklih dese-
tletjih zvrstilo zelo veliko in ne bi 
želel, da koga pozabim omeniti. 

Seveda še moram omeniti sode-
lovanje z IPA sekcijo Slovenije, ki 
je bilo v vseh teh letih zgledno in 
povezujoče, kar si želimo tudi v 
bodoče. IPA sekciji Slovenija ob 
praznovanju 30. obletnice v ime-
nu IPA kluba Štajerska iskreno 
čestitam.

Servo per amikeco - služiti prija-
teljstvu

Robert Mesiček, mag. prav.
predsednik IPA kluba Štajerska
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IPA klub Ljubljana smo ustano-
vili 4. junija 1993. Ustanovna 
skupščina je bila v hotelu Lev v 
Ljubljani, prvi predsednik pa je 
bil gospod Miran Klavora. Takoj 
po osamosvojitvi Slovenije smo 
bili člani IPA včlanjeni v enovit 
klub IPA sekcije Slovenija. Glede 
na različno teritorialno pove-
zanost, programe delovanja in 
spremembo zakonodaje na po-
dročju društev pa so se v Slove-
niji organizirali regionalni klubi 
kot samostojne pravne osebe. 
S podpisom pogodbe leta 2002 
smo bili soustanovitelji zveze 
društev – IPA sekcije Slovenija. 
Po območju delovanja IPA klub 
Ljubljana pokriva območje PU 
Ljubljana. Po številu članov in 
članic smo daleč najštevilčnejši, 
saj nas je že več kot desetletje 
včlanjenih okoli 3000, kar pome-
ni, da je več kot 1/3 vseh članov 
v Sloveniji včlanjenih v IPA klub 
Ljubljana. 

V obdobju dosedanjega delo-
vanja so članice in člani, uprav-
ni odbor in organi kluba svoje 
namene ter cilje izpolnjevali na 
najrazličnejše načine oziroma 
oblike. Delovanje članov in čla-
nic IPA kluba Ljubljana je pre-
poznavno v sodelovanju in or-
ganiziranju različnih športnih in 
drugih prireditev. Sodelujemo in 

utrjujemo stike tudi s tujimi klubi 
iz sosednjih držav. Ljubljana je 
kot glavno mesto Slovenije ve-
likokrat tudi naša priložnost, da 
gostimo in ob tem promoviramo 
IPA klub Ljubljana in IPA sekcijo 
Slovenije, predvsem ob organi-
ziranih obiskih posameznikov 
in skupin iz tujine. Veliko njih je 
svoje obiske ponovilo. Vsakokrat 
se potrudimo predstaviti lepote 
in gostoljubnost naše države v 
smislu gesla SERVO PER AMIKE-
CO. Povratek gostov si štejemo 
v uspeh. 

IPA klub Ljubljana poleg tradi-
cionalnega povezovanja in so-
delovanja z regionalnimi klubi 
sosednjih držav Italije, Avstrije 
in Hrvaške daje velik poudarek 
sodelovanju s klubi v Sloveniji. 
Vsako leto s posameznim klu-
bom organiziramo skupno sre-
čanje članov in članic upravnih 
odborov. Ob tovrstnih sreča-
njih si ogledamo znamenitosti 
in se dogovorimo za tesnejše 
sodelovanje pri organiziranju 
posameznih kulturnih, športnih 
in drugih dogodkov. IPA klub 
Ljubljana je prepoznaven tudi 
pri sodelovanju in podpori de-
lovanja drugih klubov, katerih 
ustanovitelji in člani so v večini 
policisti (npr. ŠD Bled, ŠD Policist 
Kamnik, itd). Veliko naših članic 
in članov je včlanjenih v te klube, 
zato smo prepričani, da je to lep 
način promocije ciljev in načel 
IPA organizacije med sorodnimi 
stanovskimi klubi. Kako pomem-
ben je v našem delovanju vsak 
posameznik pa nemalokrat po-
kažemo, ko podpremo aktivno-
sti posameznih članov na špor-
tnem, kulturnem ali strokovnem 
področju. Tudi na osebne stiske 
in težke življenjske situacije po-
sameznih članic in članov ter 
njihovih družin ne pozabimo. Da 
smo v IPA klubu Ljubljana pri-
pravljeni ponuditi in poiskati po-
moč, smo že večkrat dokazali na 
več načinov. 

IPA klub Ljubljana je aktivno 
vključen v delovanje IPA sekcije 
Slovenije. Prepoznavni smo pri 
organizaciji in izvedbi posame-
znih dogodkov, ki jih v svojem 
programu načrtuje sekcija. Po-
samezni člani IPA kluba Ljublja-
na so nosilci posameznih funkcij 
v upravnem odboru IPA sekcije 
Slovenija in to je eden od razlo-
gov, da se sodelovanje in po-
vezovanje ter izvedba skupnih 
ciljev članic zveze »oplemeniti« 
v skupni cilj. Vsekakor tu nismo 
dosegli vsega. Predvsem želimo, 
da se čim več dogodkov posa-
mezne članice, ki povezujejo čla-
ne tako iz drugih klubov Slove-
nije kakor tudi tujine, veliko bolj 
implementira v program sekcije, 
s čimer bi se dosegla aktivnejša 
vloga Upravnega odbora IPA 
sekcije Slovenije tako v organi-
zacijskem kot izvedbenem delu. 
Potrebno je cilje in načela IPE 
promovirati v vseh okoljih – klu-
bih. Upravni odbor IPA sekcije 
bi tam, kjer se aktivnost članov 
(kluba) zmanjšuje, moral »stopiti 
poleg« in podpreti delo uprav-
nega odbora članice. Mnenja 
smo, da morajo posamezniki in 
organi zveze v bodoče odigrati 
še vidnejšo vlogo na področju 
izvajanja zastavljenih ciljev. 

Ob zaključku želim in verjamem, 
da bo IPA sekcija Slovenija ob 
svoji 30. obletnici delovanja pre-
poznala svoje uspešno delovanje 
v aktivnem delu njenih članic. Do 
sedaj se je srečevala s številnimi 
izzivi - krizami, ki so močno pose-
gali v družbo in državo kot celo-
to, s tem pa tudi v članstvo. Veliki 
izzivi so tudi pred nami: zlasti sta 
to aktivno delovanje in tvornejše 
povezovanje članic znotraj na-
še sekcije in tehten premislek o 
načinih za privabljanje mladih v 
naše vrste.  

Mihael Burilov 
predsednik IPA kluba Ljubljana

Mihael Burilov
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Koroški policisti smo se z IPO 
srečevali že pred letom 1990, 
zlasti v službenih kontaktih v 
okviru meddržavnega sodelo-
vanja z avstrijskimi kolegi. Tako 
je bilo nekaj naših članov pred 
ustanovitvijo IPA Sekcije Sloveni-
je včlanjenih kot pridruženi člani 
v IPA Avstrija. Ob ideji o ustano-
vitvi slovenske IPE smo koroški 
policisti sodelovali v iniciativnem 
odboru, pa čeprav v začetku le z 
enim članom. 

Mejnik je 7. junij 1991, ko smo 
bili soustanovitelji prvega regi-
onalnega kluba IPE v Sloveniji, 
RK IPA za Štajersko, Koroško in 
Prekmurje. Naš član Stane Isak 
je bil izvoljen za predsednika ča-
stnega razsodišča. 

Ker je IPA pričela pridobivati na 
svojem pomenu, je bilo v začet-
ku leta 1992 v naši regiji včlanje-
nih okoli 30 članov in s tem je bil 
izpolnjen pogoj za ustanovitev 
lastnega regionalnega kluba. 
Ustanovljen je bil iniciativni od-
bor pod vodstvom Staneta Isa-
ka, ki je pripravil vse potrebno za 
ustanovitev regionalnega kluba. 

10. julija 1992 smo imeli v Hotelu 
Kompas v Slovenj Gradcu usta-

novno skupščino, na kateri smo 
izvolili organe društva, sprejeli 
statut, program dela in 10. sep-
tembra1992 od Upravne enote 
Slovenj Gradec sprejeli odločbo, 
da smo z 31. avgustom 1992 
registrirani kot samostojno dru-
štvo. Ustanovitev smo obeležili 
na svečan način istega dne, ko je 
bila slovenska sekcija IPA spreje-
ta v mednarodno IPA združenje 
v Rio de Janeiru, to je 6. novem-
bra 1992. 

V nadaljnjem obdobju smo tvor-
no delovali tudi v organih sekci-
je, kjer je Stane Isak kot delovni 
predsednik vodil I. in III. kongres 
IPA sekcije Slovenije. Na kongre-
su v Mariboru je bil izvoljen za 
podpredsednika sekcije - pred-
sednik socialne komisije, leta 
2002 pa je po odhodu takratne-
ga predsednika Dušana Mohor-
ka iz Policije kot prvi podpredse-
dnik prevzel vodenje slovenske 
sekcije do naslednjega kongre-
sa. V organih IPA sekcije Sloveni-
ja sta bila kot predsednika nad-
zornega odbora aktivna Ferdo 
Abraham in Srečko Lampret. 

V okviru naših povezav na med-
narodni ravni smo pogosto 
sodelovali s klubi iz zamejstva, 
posebni pečat pa je prispevalo 
sodelovanje z IPA RK Šibenik, s 
katerim smo leta 2006 podpisa-
li častno listino o sodelovanju. 
Zelo dobro je tudi sodelovanje z 
IPA Hrvaško Zagorje. 

IPA Koroška se že od vsega za-
četka svojega delovanja aktivno 
vključuje v aktivnosti, ki jih vo-
dijo in organizirajo njeni člani v 
svojih notranjih organizacijskih 
enotah. Poleg udejstvovanja na 
športnih področjih smo med leti 
2003 in 2011 organizirali polno 
obiskane in v javnosti odmevne 
okrogle mize in s tem dali po-
memben poudarek h krepitvi 
strokovnosti in k reševanju aktu-

alnih dogajanj znotraj policije, še 
posebej v naših lokalnih skupno-
stih. Poleg standardnih nalog so 
se najbolj prijeli tradicionalni IPA 
ples, planinski piknik s pohodom 
na Košenjak, kegljanje LIBRA 
2011 in organizacija državnega 
prvenstva v odbojki. 

Bistvo aktivnosti IPA Koroške v 
preteklih 30 letih, kar bomo obe-
ležili 5. novembra 2022 v Slovenj 
Gradcu, preprosto lahko povza-
memo z besedami prijateljstvo 
nas združuje.

Iztok Ferk 
predsednik IPA kluba Koroška

Iztok Ferk
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K današnjemu praznovanju 30. 
obletnice slovenske sekcije IPA 
smo veliko pripomogli tudi po-
licisti z Gorenjske, ki smo se 
vključili v skupne aktivnosti, da 
je nastala enotna sekcija, ki je 
povezovala vse policijske upra-
ve na območju Slovenije. Manj 
kot eno leto kasneje smo 21. 
februarja 1992 formalno usta-
novili Regionalni klub Gorenj-
ske, kar pa ne pomeni, da smo 
začeli z delovanjem v mednaro-
dnem policijskem združenju IPA 
šele takrat. Ob ustanovitvi je 
naš klub štel 51 članov. Največ 
zaslug pri tem so imeli naši pri-
jatelji iz Avstrije in Italije, s kate-
rimi smo se družili in se sestajali 
že precej let pred našo osamo-
svojitvijo. 

Prvi predsednik našega IPA re-
gionalnega kluba je bil Andrej 
Žemva, ki je klub vodil od usta-
novitve, in sicer od leta 1992 
do leta 1995, za njim je od leta 
1995 do 1998 klub vodil Boris 
Marčetič, od leta 1998 pa sem 
vse do letošnjega volilnega 
občnega zbora klub vodil Vinko 
Otovič, delo pa predal kolegu 
Juretu Lešnjaku. 

V vseh teh letih smo bili dejav-
ni na različnih področjih, in si-

cer na kulturnem, športnem, 
družabnem idr. Pripravili smo 
prireditve, ki so kasneje posta-
le tradicionalne in jih še vedno 
prirejamo. Žal smo bili zadnji 
dve leti manj aktivni, saj je veliko 
prireditev odpadlo zaradi koro-
navirusa. 

Zelo dejavni in uspešni smo bili 
tudi na področju mednarodne-
ga sodelovanja. Aktivni smo bili 
na področju Alpe – Adria, kamor 
smo vključeni že od leta 1995 in 
kjer se usklajujejo in organizira-
jo prireditve za štiri države, in si-
cer za Slovenijo, Avstrijo, Italijo 
in Istro na Hrvaškem. 

Veliko tujih predstavnikov IPA 
sekcij iz celega sveta je z našo 
pomočjo obiskalo lepote Go-
renjske: Bled, Bohinj, Kranjsko 
Goro, Planico. 

Sodelovanje smo ves čas razšir-
jali, tako imamo tradicionalno 
dobro sodelovanje s sosednji-
ma regionalnima kluboma Trbi-
žem (Italija) in Koroško (Avstrija). 

Zelo smo dejavni na področju 
izletništva, saj vsako leto z na-
šimi simpatizerji organiziramo 
izlet v eno od evropskih držav. 
Tako smo obiskali Rim, Prago, 
Beograd, Pariz, Črno goro, Nea-
pelj in Capri, Amsterdam, Azur-
no obalo, Švico, Nemčijo, Srbijo, 
Makedonijo, Madžarsko, Lon-
don, Bruselj in Strasbourg, Špa-
nijo, Cinque Terre in Vojvodino. 

V zadnjih letih pa smo poglobi-
li sodelovanje z IPA klubom iz 
Istre (Hrvaška) in Vranjem (Srbi-
ja). Z obema IPA kluboma smo 
podpisali sporazum o medse-
bojnem sodelovanju. 

Zelo dobro sodelovanje imamo 
tudi z IPA sekcijo Slovenije in 
vsemi njenimi klubi. Ne smemo 
pa pozabiti zelo dobrega sode-
lovanja s Policijo in ostalimi sta-
novskimi organizacijam. 

Članstvo v našem regionalnem 
klubu se je povečalo na več kot 
550 članov, večina jih izhaja iz 
vrst Policije. V naših vrstah pa 
imamo še člane iz vrst Zavoda 
za izvrševanje kazenskih sankcij 
in pooblaščene uslužbence Fi-
nančne uprave Republike Slove-
nije. Skupaj smo v vseh teh letih 
veliko naredili ter tako tudi mi 
kot člani mednarodne organi-
zacije IPA prispevali k promociji 
policije doma in v tujini.

Vinko Otovič 
predsednik IPA RK Gorenjska

Vinko Otovič
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Manfred Kepe

Regionalni klub IPA za Pomurje 
je bil ustanovljen 20. 2. 1993. 
Prvi predsednik in gonilna sila 
kluba je bil Dušan Mohorko, ta-
kratni vodja UKP UNZ. Razlog za 
ustanovitev je bila ugotovitev, da 
je Regionalni klub za Štajersko 
in Pomurje bistveno prevelik, da 
bi lahko izvajali dejavnost naših 
članov v Pomurju.

V času od ustanovitve se je šte-
vilo članov skokovito poveče-
valo, tako nas je bilo v začetku 
leta 2008 že več kot 650, saj so 
se nam po kongresu IPA sekcije 
Slovenije leta 2002 v velikem šte-
vilu pridružili tudi kolegi iz zapo-
ra v Murski Soboti, po kongresu 
IPA sekcije Slovenije leta 2005 
pa še kolegice in kolegi iz carine.

Takoj po ustanovitvi je klub pri-
čel z aktivnim delom na vseh 
področjih. Z aktivnostmi pa je 
naraščalo tudi zainteresirano 
članstvo, ki se je udeleževalo po-
sameznih prireditev, tako iz stro-
kovnega kot športnega področja 
ali druženja.

Postopno so se ustalile naše tra-
dicionalne prireditve, ki so ve-
dno zelo obiskane, tako s strani 
naših članic in članov kot kolegic 
in kolegov iz cele države in pri-
jateljskih klubov iz sosednjih dr-
žav. Skozi leta je bil regionalni 
klub eden najbolj aktivnih regio-
nalnih klubov v državi. Predvsem 
smo bili prepoznavni po igrah 
na vodi, kolesarskem maratonu, 

pohodu ob meji in podobnih pri-
reditvah.

Naši člani se udeležujejo tudi 
tekmovanj, ki jih organizirajo 
klubi v državi in tujini, dobre re-
zultate smo dosegli predvsem v 
kegljanju, igrah na vodi in nogo-
metu.

Ker smo obkroženi s tremi držav-
nimi mejami, redno sodelujemo 
tudi s klubi iz sosednjih držav, 
predvsem s kolegi iz Madžarske, 
Avstrije in Hrvaške, s katerimi 
sodelujemo tudi na strokovnem 
področju.

Za zaključek člani IPA regional-
nega kluba za Pomurje čestita-
mo vsem članom IPA Slovenije 
za jubilejno trideseto obletnico 
obstoja in delovanja ter vas tudi 
v bodoče vabimo k nam, v Prek-
murje, na naša družabna sreča-
nja.

Manfred Kepe
predsednik IPA kluba Pomurje

AKTUALNO

Marko Terbovšek

IPA Nova Gorica je regionalni 
klub IPA sekcije Slovenije. Po 
ustanovitvi slovenske sekcije 

Mednarodnega policijskega 
združenja IPA (International 
Police Association) v letu 1991 
je bil 29. maja 1992 na Lokvah 
nad Novo Gorico ustanovljen 
regionalni klub IPA za Primor-
sko, z ustanovitvijo regionalne-
ga kluba IPE pa se je končalo 
tudi daljše obdobje prizade-
vanja primorskih policistov za 
vključitev v to mednarodno po-
licijsko združenje. 

IPA regionalni klub Nova Gori-
ca je prostovoljna organizacija, 
ki združuje in povezuje aktivne 
in upokojene pripadnike služb 
Ministrstva za notranje zadeve 
Republike Slovenije in drugih 
državnih civilnih služb s poli-
cijskimi pooblastili in deluje na 
osnovi poklicnega tovarištva, 

vzajemnosti, izmenjave stro-
kovnih izkušenj ter medsebojne 
pomoči in podpore. Regional-
ni klub IPA Nova Gorica danes 
šteje preko 300 članov in deluje 
pod okriljem IPA sekcije Slove-
nije. 

Člani IPA regionalnega kluba 
Nova Gorica delujejo na različ-
nih področjih, ki so v prid po-
zitivnemu delovanju in krepitvi 
odnosov med člani kluba in šir-
šo skupnostjo na tem območju. 
Delujemo na območju Policij-
ske uprave Nova Gorica, ki po 
površini meri 2.326 km2, kar je 
11,5 % celotnega slovenskega 
ozemlja. Območje zajema južni 
in zahodni del Julijskih Alp s pre-
dalpskim svetom Porezna, Bre-
ginjski kot, Cerkljansko in Idrij-
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sko hribovje, del Škofjeloškega 
hribovja, Goriška Brda, Banjško 
planoto, Trnovski gozd, Črnovr-
ško planoto z delom Hrušice in 
Nanosa ter severni del Krasa. 
Območje zajema tudi značilne 
doline rek Soče, Bače in Idrijce 
ter reke Vipave ali Vipavske do-
line. 

Teritorialno je obravnavano ob-
močje razdeljeno v 376 naselij, 
ki so upravno organizirana v 

dvanajstih občinah, od katerih 
ima status mestne občine le No-
va Gorica. 

Delujemo na območju štirih 
Upravnih enot, in sicer Ajdovšči-
ne, Idrije, Nove Gorice in Tolmi-
na. 

Pri odpiranju svetovnih in 
evropskih mej pa je iz leta v le-
to tudi čedalje več želja članov 
IPA regionalnega kluba Nova 

Gorica po spoznavanju, pove-
zovanju in krepitvi sodelovanja 
z našimi prijatelji v tujini na kul-
turnih, strokovnih, športnih po-
dročjih ter uresničevanju enega 
od temeljnih gesel IPE »SERVO 
PER AMIKECO« oziroma služiti v 
imenu prijateljstva. 

Marko Terbovšek 
predsednik IPA RK Nova Gorica

Amadeo Žigon

IPA RK Koper je bil ustanovljen 
leta 1996, ko so se člani takra-
tne IPA Primorske zaradi vedno 
večjega števila članov odločili, 
da bodo bolje delovali iz dveh 
samostojnih klubov. Klub se je v 
začetku imenoval IPA RK Koper 
in Postojna, kasneje pa so tudi 
člani iz postojnskega območja 
ustanovili svoj klub in začeli la-
stno samostojno pot. V Kopru je 
tako ostalo okoli 600 članov, kar 
ga uvršča med srednje velike IPA 
klube v Sloveniji. 

V teh letih smo se trudili po 
svojih najboljših močeh in na-
ši uspehi niso ostali neopaženi. 
Postali smo cenjen in ugleden 

regionalni del mednarodnega 
združenja, tako doma kot tudi po 
svetu. Organizirali smo številne 
dogodke in razna družabna, kul-
turna ali športna srečanja, ki so 
v večji meri postala tradicionalna 
in skorajda naš zaščitni znak. 

Omeniti velja večje prireditve, ki 
so zaradi različnih razlogov po 
nekaj letih zamrle, kot je bila de-
cembrska gledališka predstava z 
banketom v Sežani ali pa medna-
rodni nogometni turnir na Škofi-
jah. Nekatere prireditve pa še po 
več kot 20 letih vztrajajo, kot na 
primer »IPA Ribičija«, poletni izlet 
z ladjo po slovenskem morju. 

Pri vsem tem sledimo namenom 
in ciljem IPE, zato je naše delo 
usmerjeno predvsem v krepitev 
prijateljskih odnosov in medse-
bojno pomoč med policisti in 
drugimi člani pa tudi navzven, 
med policisti in državljani, saj že-
limo s svojim delom vplivati tudi 
na dobre odnose in medsebojno 
spoštovanje med policijo in dr-
žavljani ter na ugledno zunanjo 
podobo policije kot državne in-
stitucije. 

Vsega tega ne bi bilo, če ne bi 
imeli požrtvovalnih, delovnih in 
vedno na vse pripravljenih čla-
nov ter zunanjih podpornikov in 

prijateljev, katerim se verjetno 
nikoli ne uspemo dovolj zahvaliti 
za vso vloženo delo, trud in dru-
ge prispevke. 

Še posebej smo ponosni na to, 
da so se iz sprva uradnih po-
vezav med nami razvili števil-
ni pristni prijateljski odnosi na 
povsem osebni ravni v skladu z 
geslom »Servo per Amikeco!« in 
to ne samo doma, ampak tudi 
s člani združenj IPA iz številnih 
držav drugod po svetu. Prav na 
tem bomo po najboljših močeh 
gradili tudi v prihodnje ter vzdr-
ževali ali celo izboljšali že dose-
ženo, po drugi strani pa razvili 
nove stike in povezave. 

Amadeo Žigon 
predsednik IPA Koper
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Sandi Krušnik

Regionalni klub IPA Posavje, ki 
deluje pod okriljem IPA sekcije 
Slovenije, je bil ustanovljen ja-
nuarja 2002 in tako tudi IPA Po-
savje letos praznuje okroglo 20. 
obletnico obstoja.  Pred tem so 
člani spadali pod IPA Dolenjska, 
danes pa kar nekaj naših članov 
po združitvi Policijskih uprav Kr-
ško in Novo mesto službuje na 

območju Dolenjske. Trenutno 
ima IPA Posavje 180 članov, pri-
bližno 22 % je delavcev FURS-a. 
IPA Posavje je prostovoljna orga-
nizacija, ki združuje in povezuje 
aktivne in upokojene pripadni-
ke služb Ministrstva za notranje 
zadeve Republike Slovenije in 
drugih državnih civilnih služb s 
policijskimi pooblastili, na osnovi 
poklicnega tovarištva, vzajemno-
sti, izmenjave strokovnih izku-
šenj ter medsebojne pomoči in 
podpore. Od ustanovitve IPA Po-
savje do 2018 je klub vodil Ivan 
Urek, naprej pa sem v funkciji 
predsednika Sandi Krušnik. 

Članom nudimo ugodnosti na 
različnih področjih, tako na pri-
mer poravnamo polovico stro-
škov prijavnin na športne in dru-
ge dogodke, kjer se izkazujejo 
kot člani IPA Posavje. Prav tako 
za člane organiziramo različna 
druženja, kot so pohodi v hribe, 
kolesarki izleti, moto in moped 
izleti, itd. Ker smo manjši klub, 
se skušamo čim bolj povezati 

in družiti z ostalimi klubi, ki so v 
IPA sekciji Slovenije. 

Ob praznovanju 30. obletnice 
obstoja oziroma delovanja IPA 
sekcije Slovenije sekciji čestita-
mo in ji želimo, da bo kvalitetno 
in strokovno nadaljevala s svo-
jim delom ter da bi kot do sedaj 
odlično sodelovali tudi v priho-
dnje.

Sandi Krušnik
predsednik IPA Posavje

Stanislav Šajn Notranjski policisti smo od vsega 
začetka IPE v Sloveniji delovali v 
regionalnih klubih IPA Primor-
ske, IPA Koper in Postojna, 6. 4. 
2007 pa smo ustanovili svoj regi-
onalni klub – klub IPA Postojna. 

Smo manjši in najmlajši klub, na-
ši člani pa so razdeljeni v dveh 
policijskih upravah. Po najbolj-
ših močeh se trudimo obdržati 
zdravo jedro z našimi priredi-
tvami v športu in kulturi. Z vese-
ljem naši člani vzdržujejo pristne 
prijateljske stike z ostalimi re-
gionalnimi klubi v Sloveniji, IPA 
geslo Služiti za prijateljstvo pa 
radi širimo tudi čez mejo z ude-
ležbo na srečanjih IPA članov po 

celi Evropi, tako da z veseljem in 
ponosom nosimo zastavo kluba 
IPA Postojna.

V zadnjih dveh letih je delova-
nje in druženje malce zamrlo in 
upamo, da bo zapihal svež veter, 
ki nam bo prinesel nova druže-
nja, nova prijateljstva, kar želimo 
tudi IPA sekciji Slovenije ob pra-
znovanju 30. obletnice in seveda 
vsem našim članom.

Stanislav Šajn 
predsednik IPA RK Postojna
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MiniStrica Za notranje Zadeve Mag. tatjana 
bobnar Sprejela predSednika ipa Slovenije 
Ministrica za notranje zadeve mag. Tatjana 
Bobnar je konec septembra sprejela predse-
dnika IPA Slovenije Jožeta Senico. Na sestan-
ku, na katerem je sodeloval tudi v. d. general-
nega direktorja policije mag. Boštjan Lindav 
in je potekal v prijetnem in konstruktivnem 
vzdušju, smo potrdili pomen dobrega sodelo-
vanja IPE ter ministrstva in policije. Nenaza-
dnje IPA že 30 let povezuje številčno članstvo 
aktivnih in upokojenih uslužbencev Policije, 
Ministrstva za notranje zadeve in drugih dr-
žavnih služb s policijskimi pooblastili, kot sta 
pravosodje in finančna uprava.

predSednik ipa Slovenije na SvetovneM ipa 
kongreSu
Predsednik IPA Slovenije Jože 
Senica se je v začetku oktobra 
udeležil svetovnega IPA kon-
gresa v Španiji. Kongres je za-
znamovalo sprejetje albanske 
sekcije kot polnopravne članice. 
Na kongresu so, glede na vojno 
v Ukrajini, udeleženci odobrili 
podaljšanje začasnega suspen-

za ruske sekcije. Beseda je tekla 
tudi o humanitarni pomoč Ukra-
jini. S sprejetjem poročil članov 
izvršnega odbora so udeleženci 
potrdili njihovo delo in jim iz-
kazali nadaljnje zaupanje. Med 
drugim je bil potrjen nov logotip 
IPA, ki ga je predlagala Nemčija 
ter odločeno, da bodo nasle-

dnje IPA igre 2024 v Romuniji, 
naslednji svetovni kongres pa v 
Atenah. Srečanje je potekalo v 
dobrem vzdušju, zlasti po dvele-
tnem premoru zaradi epidemije.  
Posebej pa je navdušila novica, 
da je prvo nagrado za najboljšo 
fotografijo v kategoriji policijske 
vsebine prejel član IPA Slovenije.
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25. obletnica ipa kluba koper 
Praznovanje 25. obletnice IPA 
regionalnega kluba Koper 1996 – 
2021 je bilo kar tridnevno.

Gostje so si lahko ogledali vinsko 
fontano in eksponate v Parku vo-
jaške zgodovine Pivka. Sledila je 
svečana akdemija, ki je potekala v 
Ankaranu. Svečanosti so se ude-
ležili podpredsedniki IPA sekcije 
Slovenije Vinko Otovič, Mihael 
Burilov in Marjan Prah Podbor-
ški, blagajnik IPA sekcije Slovenije 
Karl Petelinšek, direktor Policijske 
uprave Koper Boris Korasa, direk-
tor Finančne uprave Koper mag. 
Uroš Novak, poveljnik pravoso-
dnih policistov Zaporov Koper 
Branko Gverić, predstavnik ob-
čine Ankaran ter prijateljski IPA 
klubi iz Italije (IPA Trieste – Trst, 
IPA Monfalcone – Tržič); Srbije 
(IPA Subotica in IPA Sombor), Se-

verne Makedonije (IPA Prilep) ter 
Hrvaške (IPA Istra). Iz Slovenije so 
se slovesnosti udeležili IPA regio-
nalni klubi iz Ljubljane, Nove Go-

rice in Gorenjske. Med gosti so 
bili mnogi člani kluba, predvsem 
pa zaslužni člani, ki so pomagali 
pri izvedbi tridnevne prireditve. 

AKTUALNO
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Srečanje S predStavniki ipa poStojna 
Po dveh “koronskih” letih je upravnemu odboru IPA 
kluba Ljubljana uspelo izvesti delovno in družabno 
srečanje s predstavniki IPA kluba Postojna, kar je bi-
lo tudi načrtovano v programih aktivnosti kluba za 
omenjeno obdobje. 

20. maja smo se zbrali v hotelu Rakov Škocjan in 
se takoj peš pod vodstvom izkušenega vodnika – 
predsednika IPA Postojna Stanislava Šajna po ma-
kadamskih in gozdnih poteh odpravili na ogled 
naravnih znamenitosti čudovite kraške doline, ki je 
dobila ime po Sv. Kocijanu. Ustavili smo se pri naj-
bolj zanimivih točkah doline, denimo ob izviru reke 
Rak, Kotličih, Malem in Velikem naravnem mostu, 
Zelškimi jamami in Tkalco jamo. Pri večerji se nam 
je pridružil tudi Dušan Kaplan, domačin z Blok, naš 
nekdanji sodelavec v kadetski šoli v Tacnu, sicer pa 
ljudski vremenar in ljubitelj ljudskega izročila. Iz ro-
kava je stresal in nam zaupal nekaj starih vremen-
skih ljudskih modrosti iz vremenske pratike. Večer 
je minil kot bi mignil. V soboto je sledil ogled gradu 
Snežnik, kjer je gostom grajska vodička pričarala 
vzdušje in življenje na gradu pred 150 leti. Spreho-
dili smo se tudi po lepo urejenem grajskem parku 
in se srečali z našimi kolegi kolesarji, ki so bili na 
kolesarskem izletu po Notranjskem. Odpeljali smo 
se še do stare žage v vasici Vrhnika pri Ložu, kjer 

je izvir Velikega Obrha, enega od vodotokov reke 
sedmih imen – Ljubljanice. Odšli smo tudi v bližnji 
muzej, kjer je z unikatnim modelom, živo maketo, 
prikazan vodni sistem delovanja Cerkniškega jeze-
ra. Še pred večerjo smo opravili delovno-družabno 
srečanje s predstavniki upravnega odbora IPA Po-
stojna. Pogovor je potekal v smislu konstruktivne-
ga sodelovanja obeh klubov. Z obiskom butalske 
delegacije so nam večer popestrili člani Pustnega 
društva Cerknica. Pustni Lojz, butalski župan in bu-
talski policaj so nam obudili zgodbo Frana Milčin-
skega o Butalskem policaju in razbojniku Cefizlju. 
Za višek kulturnega večera pa so poskrbeli člani 
pevskega zbora Dragonarji generala Maistra z re-
pertoarjem vojaških in domoljubnih pesmi iz obdo-
bja od konca I. svetovne vojne in pesmi, ki jih je na-
pisal general Rudolf Maister. Poleg odličnega petja 
je zbor poseben tudi zaradi nošenja zgodovinskih 
uniform štajersko-koroško-kranjskega konjeniške-
ga polka številka 5. To je bil res en lep večer. Ob 
koncu je sledil še ogled Parka vojaške zgodovine v 
Pivki, ki se nahaja v kompleksu nekdanje italijanske 
in pozneje vojašnice JLA.

Franci Debeljak
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V IPA RK Gorenjska so septem-
bra v Lescah izvedli volilni občni 
zbor. Na vabilo se je odzvalo sko-
raj 50 članov IPA RK Gorenjske. 

Za predsednika je bil izvoljen Ju-
re Lešnjak, podpredsednika sta 
postala Darko Kejžar in Robert 
More, sekretar Boštjan Sikošek, 
blagajničarka Martina Bök. Za 
ostale člane upravnega odbora 
so bili izvoljeni: Damjan Berton-
celj, Senad Kadić, Matjaž Zavr-
šnik in Mitja Drekonja. Nadzorni 
odbor bo vodil predsednik Stani-
slav Ficko ter člana Anton Hribar 
in Vojko Otovič, častno razsodi-
šče pa predsednik Damjan Le-
poša ter člana Drago Hlastan in 
Andrej Zakrajšek. Častni predse-
dnik je postal Vinko Otovič.

Občnega zbora se je udeležil tu-
di predsednik IPA sekcije Slove-
nije Jože Senica, ki je spregovoril 
nekaj spodbudnih besed, po-
hvalil delovanje kluba in zaželel 
uspešno delo novo izvoljenemu 

iZvedba 10. volilnega občnega Zbora 
ipa rk gorenjSka 

vodstvu IPA RK Gorenjske. Pode-
ljena so bila priznanja IPA sekci-
je Sovenije, in sicer je zlati znak 
prejel Darko Kejžar. Damjan Ber-
toncelj, Aljoša Jazbec in Boštjan 
Sikošek so prejeli srebrni znak, 

bronastega pa Martina Bök, Da-
mjan Lepoša, Robert More in Se-
nad Kadić.

AKTUALNO
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občni Zbor ipa kluba ljubljana 
V klubu so po ukrepih zaradi epi-
demije znova lahko izpeljali ene-
ga najpomembnejših dogodkov 
kluba – občni zbor. Potekal je 30. 
marca v Ljubljani.

Mesec marec je tradicionalno 
mesec, v katerem se organizi-
rajo zbori članov, občni zbori ali 
skupščine. V svečanem delu pri-
reditve je, poleg kvarteta orke-
stra slovenske policije, dogodek 
s svojim nastopom počastil še 
kvartet godal z dekleti iz Ukraji-
ne. Člani in gostje so prisluhnili 
uvodnemu nagovoru predsedni-
ka, podelili dve bronasti prizna-
nji IPA sekcije Slovenije, in sicer 
Šentjakobskemu gledališču iz 
Ljubljane ter članu Vitu Peliconu. 
Prisotne članice in člane so na-
govorili povabljeni gostje: pred-
sednik IPA Sekcije Slovenije Jože 
Senica, vodja službe direktorja 
PU Ljubljana Bojan Žmuc, pod-
predsednik PVD Sever Ljubljana 
Ivan Škulj, predsednik IPA RK 
Gorenjska Vinko Otovič in direk-
tor Šentjakobskega gledališča 
Milan Golob. 

V delovnem delu občnega zbo-
ra smo poleg že običajnih pre-
gledov rezultatov dela oziroma 
poročil in načrtovanih aktivnosti 
izvedli še nadomestne volitve 

za člana upravnega odbora ter 
sprejeli določene spremembe in 
dopolnitve statuta.
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obiSk ipa kolega iZ haaga 
Avgusta letos je IPA klub Ljubljana obiskal kolega iz 
Haaga Jeroen Kuipers. 

Skupaj s predsednikom IPA kluba Ljubljana je obi-
skal specialno enoto Policije na Podutiški cesti v Lju-
bljani, kjer sta ju prijazno sprejela Ludvik Miklavžin in 
Damjan Žagar. V prijetnem pogovoru so bile izme-
njane izkušnje, delo in vsakdanje življenje policistov 
v Sloveniji in na Nizozemskem. Po prijetnem in pri-
jateljskem pogovoru je skupaj z Marjanom Prahom 
Podborškim sledil ogled Dolenjske in ogled zbirke 
policijskih kap v Mirni Peči. Po povratku v Ljubljano 

mu je bilo predstavljeno delo kluba in razkazan stari 
del Ljubljane, kjer je sledilo tudi kosilo. Gostitelja sta 
ga odpeljala še na grad in razkazala okolico Ljublja-
ne. Kolega iz Haaga je bil nad obiskom zelo navdu-
šen, predvsem je bil očaran nad urejenostjo Sloveni-
je, Ljubljane, nad varnostjo v Ljubljani in prijaznostjo 
ljudi, kar je vsekakor dobra reklama za naše mesto, 
da bo v bodoče Ljubljano obiskal še kakšen kolega 
iz Nizozemske.

Marjan Prah Podborški

MEDNARODNO SODELOVANJE

ipa klub štajerSka v pirotu 
Člani IPA kluba Štajerska so se na povabilo IPA Pi-
rot aprila udeležili Balkanskega vikenda, srečanja na 
Stari planini v bližini mesta Pirot. V zgodnjih jutranjih 
urah so se odpravili v smeri Pirota. Med vožnjo so se 
odločili, da se ustavijo v glavnem mestu Srbije Beo-
gradu, kjer so si ogledali cerkev Sv. Pavla, stadiona 
Crvene Zvezde in Partizana ter beograjske trdnjave 
Kalemegdan. Ob ogledu stadiona Crvene zvezde so 
srečali tudi legendo Draganom Džajičem, s katerim 
so izmenjali nekaj besed in se fotografirali. Pot so 
nadaljevali v smeri Pirota, kjer jih je čakal organiza-
tor, predsednik IPA Pirot Zoran Stojčev. Ob prihodu 
v motel je bilo prisotnih že večina prijavljenih iz Bol-
garje, Severne Makedonije, BiH in Srbije. Sledilo je 
srečanje z že znanimi in novimi obrazi naših kolegov 
policistov iz že omenjenih držav. 

Sledil je ogled slapu Tupavica, zvečer pa izmenjava 
daril in izkušenj. Srečanje je potekalo v zelo prijatelj-

skem vzdušju in z obljubo, da bomo tovrstna sreča-
nja nadaljevali in širili še naprej ter vzpodbujali še 
ostale klube in člane k obiskom v druge države.

Tome Petreski
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tudi ipa Slovenija podprla ukrajino
Tudi v IPA sekciji Slovenija smo podprli Ukrajino in 
naše IPA prijatelje v teh težkih trenutkih. Odločili 
smo se, da se odzovemo na poziv mednarodne po-
licijske zveze s finančno pomočjo in v sklopu huma-
nitarne pomoči nakazali 1.000 EUR. IPA je namreč 
odprla posebni mednarodni račun, na katerem se 
bodo zbirala sredstva, ki bodo posredovana v Ukra-
jino.

MEDNARODNO SODELOVANJE

Med aMeriškiMi kolegi, 
policijSkiMi Strokovnjaki Za 
koMuniciranje   

Še vedno pod vtisi izjemne kon-
ference je naša članica Anita Ko-
vačič Čelofiga, prejemnica IPA 
štipendije Arthur Troop Scholar-
ship, strnila nekaj misli po ude-
ležbi na konferenci NIOA (Nati-
onal information organization 
association) na Floridi, ki enkrat 
letno združuje komunikatorje po-
licijskih in drugih sorodnih služb 
v ZDA.

“Zagotovo konference ne bi doži-
vela brez podpore slovenskega in 
mednarodnega združenja IPA ter 
organizatorjev konference, ki so 
najbrž prvič v zgodovini dogodka 
omogočili udeležbo policijskemu 
komunikatorju izven ZDA. Veselje 
ob udeležbi na konferenci je bilo 
še toliko večje po več letih čaka-
nja in nenehnega spreminjanja 
potovalnih načrtov zaradi epide-
mičnih razsežnosti,” je navedla.

Dodala je še: “Zanimivo, da se 
vsakodnevni izzivi ne razlikujejo 
preveč, pa čeprav smo na tisoče 
kilometrov narazen. Konferenca 
je bila izjemna priložnost za po-
gled v situacije, ki jih pri nas še 
nismo doživeli. Ob izjemni do-
brodošlici in neverjetni prijazno-
sti ter dobrosrčnosti kolegov na 

vsakem koraku, sem domov od-
nesla veliko darilo. Konferenca je 
bila izjemna tudi zaradi predava-
teljev, ki nesebično in odprto go-
vorijo o svojih izkušnjah pri vsa-
kodnevnem delu, predvsem ob 
različnih kriznih situacijah, da bi 
se lahko iz njihovih grenkih izku-
šenj naučili čim več, nenazadnje 
te nobena služba ne more pri-
praviti na vse. Obenem pa vsak 
izmed nas lahko doživi trenutek, 
ki bi ga, po vseh dnevih in tednih 
napornih delavnikov, komunici-
ranja ter »pokrivanja« tragičnih 
prizorov, raje pozabil.”

Še posebej jo je navdušilo:

 posebna pozornost, ki jo ko-
legi dajejo družinskim članom 
žrtev (na primer ogled kraja 
nesreče; zaposleni, ki deluje 
kot njihov predstavnik oz. za-
govornik – sogovornik med 
družinami žrtev in mediji), 

 skrb za zagotavljanje novega 
multimedijskega gradiva med 
odprtimi operativnimi aktiv-
nostmi,

 osebna človeška nota, ki jo 
dodajajo sporočilom, kadar 
je to primerno (npr. »to ni bila 

najbolj enostavna odločitev, ki 
sem jo moral sprejeti«),

 PIO, ki si priskočijo na pomoč 
iz drugih služb, ko se kolega 
ukvarja z večjimi primeri (v 
primeru večjega incidenta so 
komunikatorji pomagali druži-
nam žrtev - po en predstavnik 
za eno družino),

 iskrenost in odprtost do stor-
jenih napak pred kolegi v ko-
municiranju, da se napaka ne 
bi ponovila.

“IPI se zato še enkrat zahvaljujem 
za to priložnost, štipendijo Arthur 
Troop Scholarship, ki mi je omo-
gočila to izjemno doživetje, vsem, 
ki še zbirate pogum za ta korak in 
razmišljate o pridobitvi štipendi-
je pa svetujem, da ne odlašate in 
čim prej poiščete svojo konferen-
co, ki vam bo razširila obzorja.”

Anita Kovačič Čelofiga 
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policijSko akadeMijo obiSkal 
niZoZeMSki kolega 
Policijsko akademijo je obiskal policist in IPA član Jeffrey de 
Waal, narednik nizozemske policije, kjer dela kot učitelj in 
operativni taktični trener.

Jeffrey je bil s partnerico na tritedenskem dopustu v Sloveniji, 
med tem pa je zaprosil za obisk Policijske akademije, kjer so 
mu z veseljem in v sproščenem razgovoru pokazali prostore 
ter sistem izobraževanja in usposabljanja policistov v Sloveni-
ji. Jeffery, sicer gorski pohodnik, je bil navdušen nad lepotmi 
Slovenije, gostoljubnostjo ljudi, tako da se bo v Slovenijo za-
gotovo še vrnil, je med drugim zapisal Aleksander Mali, višji 
policijski inšpektor na Policijski akademiji, ki ga je sprejel.

ipa štajerSka v burgaSu 
IPA Štajerska je od IPA Burgas prejela povabilo za 
udeležbo na mednarodnem dobrodelnem nogo-
metnem turnirju v kraju Burgas v začetku junija. 
Najprej so se ustavili v Pirotu, kjer jih je toplo spre-
jel nekdanji predsednika IPA Pirot, Zoran Stojčev. 
Goste je popeljal skozi mesto Pirot in jim razkazal 
tamkajšnjo trdnjavo. Sledila je pot v Bolgarijo, kjer 
so na mejnem prehodu Gradina srečali sodelavca, 
policista Gorazda Duha, ki je na mednarodni misiji. 
Pot so nadaljevali do mesta Sofija, kjer so si ogledali 
znamenitosti in izmenjali nekaj mnenj z bolgarski-
mi kolegi, ki so jih med opravljanjem njihove službe 
srečali v centru mesta. Nato so se odpeljali v smeri 
Burgasa. Naslednji dan so se udeležili 13. nogome-
tnega turnirja, kjer so donirali sredstva za otroke 
poškodovanih in preminulih policistov v Burgasu. 
Po koncu turnirja in razglasitvi zmagovalcev so or-
ganizatorju izročili darilo IPA Štajerske. Pavlinu Ko-

člana ipa Slovenije na 27. MediteranSki 
konferenci 

Člana IPA sekcije Slovenije Alojz Hrnčič in Marko Ter-
bovšek sta se junija udeležila 27. Mediteranske kon-
ference IPA, ki se je odvijala v Ohridu in na kateri sta 
aktivno sodelovala s predlogi in pobudami. Na kon-
ferenci je bilo sprejeto, da se naslednja konferenca 
izvede v letu 2023 v Beogradu in da bo organizacijo 
prevzela IPA sekcija Srbije. Prav tako je bilo sprejeto 
z glasovi vseh delagatov, da se IPA Albaniji omogoči 
sprejem v IPA članstvo. 

vačevu, ki je strasten zbiratelj policijskih insignij, pa 
so izročili slovensko uniformo.

Po končani prireditvi so se udeležili družabnega sre-
čanja, kjer so sklepali nova in utrjevali stara poznan-
stva. Ob slovesu so se vsi strinjali, da je bila pot na-
porna, a nepozabna in da jo bodo skušali ponoviti.

Tome Petreski

MEDNARODNO SODELOVANJE
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na pečke v SpreMStvu polne lune  

Člani IPA kluba Štajerska so se januarja odpravili na 
pohod v spremstvu polne lune. Pot, ki je vodila skozi 
gost temen gozd, so si osvetljevali z lučkami, saj je 
bila luna še mlada in skrita za hribi Pohorja. Pot so 
nadaljevali do koče na Pečkah, kjer jih je razveselil 
pogled na polno luno. Ob prihodu v dolino so po-
novno opravili preštevanje in ugotovili, da so vsi pri-
šli nazaj srečni, zdravi in nepoškodovani. Ugotovili 
so tudi to, da jih je na vsakem pohodu več. Tako so 
sklenili, da bodo s pohodi nadajevali in spodbujali še 
ostale člane, da se pridružijo tovrstnim druženjem.

4. MeMorial daMijana kukoviča 
Avgusta so člani kolesarsko teka-
ške sekcije IPA kluba Ljubljana v 
sodelovanju s PSS OPS Ljublja-
na in PP Litija uspešno izpeljali 
4. Memorial Damijana Kukoviča 
– kolesarski vzpon in pohod na 
Janče. Najprej so se odpravili do 
mesta nesrečnega dogodka, kjer 
je med opravljanjem nalog pred 
8 leti zaradi strela iz pištole pod-
legel sodelavec in prijatelj Dami-
jan. Ob spominski plošči so mu 
prižgali svečko, udeležencem na 
kratko predstavili dogodek ter se 
mu poklonili z minuto molka. Na-
to so se razdelili in vsak v svojem 
tempu - eni peš, drugi s kolesom 
v prijetnem vzdušju ter po svo-
jih zmogljivostih odpravili proti 
planinskemu domu na Jančah. 
Dogodka so se poleg članov in 
članic IPA kluba Ljubljana, članov 
in članic OPS PSS Ljubljana, ude-
ležili tudi Damijanovi svojci in pri-
jatelji iz Slovenskih Konjic, Litije in 
člani IPA kluba Postojna.
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odkoleSarili na ZaSavSko Sveto goro  
Člani IPA kluba Ljubljana smo avgusta odkolesarili 
na zasavsko Sveto goro. Gre za 852 m visok hrib, ki 
se nahaja na levi strani reke Save. Tu stoji znana ro-
marska cerkev, posvečena Materi božji. Ob njej se 
razprostira čudovit razgled od Triglava do Pohorja, 
po celi Dolenjski in vse tja do notranjskega Snežnika. 
Gora je dostopna po cesti iz treh smeri, na tisti iz 
smeri Zagorja pa že vrsto let kolesarski klub Zagor-
ska dolina prireja kolesarsko tekmo Vzpon na Zasa-
vsko Sveto goro. V začetku avgusta smo se na trasi 
preizkusili 4 člani IPA kluba Ljubljana in dva simpati-
zerja kluba. Dopoldne smo zagrizli v klanec po cesti, 

ki se vije skozi vasi Čolnišče, Kal, Šentlambert, Brezo-
vica in konča s ciljem pri koči na Zasavski gori. Dva 
člana sta se letos prvič spoprijela z vzponom, ki se s 
težavnostjo lahko primerja z bolj znanim Jurišem na 
Vršič, ostali štirje pa smo že stari znanci Svete gore 
in smo vedeli, kaj nas čaka v naslednji uri. Upanje, 
da bi kdo od sto prijavljenih kolesarjev postavil nov 
časovni rekord proge, ki ga že vrsto let suvereno drži 
Primož Roglič, ostaja za prihajajoče mlade in talen-
tirane kolesarje. Nam se je letos uresničilo le to, po 
kar smo prišli, lep športni dan in dobra družba.

Dušan Bartelj

OdpraviLi sO 
sE na MangarT
Avgusta so v IPA klubu 
Ljubljana organizirali in izvedli 
pohod na Mangart. Iz 
parkirišča na Mangarskem 
sedlu so udeleženci proti vrhu 
Mangarta krenili in ga tudi 
osvojili po slovenski (težji) 
smeri. Na vrhu so uživali v 
lepem razgledu, se okrepčali 
in vrnili na izhodišče po 
italijanski smeri.
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planinSki iZlet na vogel 
Junija so v IPA klubu Ljubljana iz-
vedli planinski pohod na Vogel. 
Pešpot so pričeli na zgornji posta-
ji gondolske žičnice v Bohinju, jo 
nadaljevali po označeni planinski 
poti mimo zgornje postaje sede-
žnice do vrha Šije. Pot jih je vodila 
po grebenu proti Voglu. Na poti 
so občudovali čudovite razglede 
na naše Alpe in uživali ob lepem 
jasnem vremenu. Do izhodišča 
na zgornji postaji gondole so se 
vrnili po dolini čez planino Zadnji 
Vogel.

Po zaključki dolgega pohoda so 
se člani udeležili še IPA piknika.

Mateja Udovč

ŠPORT

2 pokala, 6 Medalj in Skupno 7. MeSto na ipa 
igrah 2022  
Člani IPA sekcije Slovenija smo se maja udeležili 2. sve-
tovnih IPA iger 2022, ki jih je gostila IPA sekcija Črna go-
ra. Na igrah so potekala tekmovanja v šestih športih di-
sciplinah, in sicer so v mestu Bar potekala tekmovanja v 
dvoranskem nogometu, ulični košarki, odbojki na mivki, 
namiznem tenisu in v atletiki ter v Podgorici streljanje z 
zračno pištolo.
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Med 23 udeleženimi IPA sekcijami je našo sekci-
jo zastopalo 18 tekmovalcev, ki so nastopili v štirih 
disciplinah ter dosegli zelo lepe rezultate in osvojili 
odlično 7. mesto med 28 moškimi ekipami. Prav tako 
pa smo predstavniki IPA sekcije Slovenije tekom iger 
pustili zelo dober vtis, saj nam je organizator kot edi-
ni sekciji podelil pokal za “fairplay”.

Še zlasti so se rezultatsko izkazali igralci namizne-
ga tenisa, kjer je Andrej Godec v posamezni kon-
kurenci osvojil odlično 2. mesto. Srebrni medalji pa 
je dodal še bronasto medaljo v ekipni konkurenci, 
kjer so v ekipi z njim nastopili še Silvo Slaček, Dar-
ko Fijavž, Marjan Mencigar in Slavko Pavlin. Ekipa 
je tako osvojila odlično 3. mesto, za kar so prejeli 
medalje in pokal.

Naši igralci dvoranskega nogometa so se najprej v 
skupinskem delu pomerili z ekipo IPA Hrvaška, kjer 
je bil rezultat neodločen 0 : 0, naslednjo tekmo so 
odigrali z ekipo IPA Poljska in jo premagali s 4 : 0, 
sledila je tekma z IPA BiH, ki se je prav tako konča-
la z neodločenim rezultatom 0 : 0. Zadnjo tekmo v 
skupinskem delu so odigrali z ekipo IPA Izrael in jo 
premagali z rezultatom 1 : 0 ter se uvrstili med 8 naj-
boljših ekip na tekmovanju. Višjo uvrstitev pa nam 
je preprečila športna sreča in ekipa IPA Češke, ki se 
je po zmagi z 1 : 3 uvrstila med 4 najboljše. V ekipi 
v dvoranskega nogometa so nastopili Tomaž Do-
beršek, Aleš Bogatin, Vesko Černoša, Matej Sironič, 
Marko Dobaja in kot rezervi Matej Kraner in Andrej 
Debelak. Tako so nogometaši osvojili od 5. – 8. me-
sto med 20. prijavljenimi ekipami.

S strelsko konkurenco se je pomeril Dušan Marat, ki 
je osvojil solidno 39. mesto v posamični konkurenci.

V zelo vročem vremenu je potekalo tekmovanje v 
teku na 5.000 m, kjer je nastopilo sedem tekačev iz 
naše sekcije, ki so nastopili v dveh ekipah in posame-
zno. V ekipnem tekmovanju je prva ekipa osvojila 5. 
mesto in druga ekipa 7. mesto. V absolutni konku-
renci je bil najbolje uvrščen Andrej Debelak, ki je v 
zelo močni konkurenci s časom 17:41 osvojil odlič-
no 8. mesto absolutno in 4. mesto v svoji starostni 
kategoriji. Matej Kraner je bil 20. absolutno in 7. v 
kategoriji, Karl Petelinšek je bil 23. absolutno in 9. 
v kategoriji, Jože Zrnko je bil 42. absolutno in 15. v 
kategoriji, Mihael Burilov je bil 44. absolutno in 6. v 
kategoriji, Dušan Bartelj je bil 45. absolutno in 7. 0v 
kategoriji, Emil Oblak je osvojil 64. mesto absolutno 
in 9. v kategoriji.

Na 2. IPA igre 2022 ali tako imenovano IPA olimpija-
do bo spominjal oljčni nasad, ki smo ga zasadili vodje 
delegacij, in sicer vsaka država udeleženka ima svojo 
oljko ob sprehajalni poti mimo stadiona proti morju.

Vsa pohvala in čestitke organizatorju za uspešno 
izpeljane igre, saj se zavedamo, da je bila izvedba 
takšnega športnega dogodka kar zajeten zalogaj. 
Še posebej je bila zelo lepa otvoritvena slovesnost, 
ki je bila na stadionu z mimohodom tekmovalcev 
vseh udeleženih sekcij mimo polne tribune gostov. 
Slovesnost sta popestrila padalca, ki sta na stadionu 
pristala z zastavo države gostiteljice in zastavo IPA 
iger. V času iger so bili organizirani izleti, ki so se jih 
udeležili tudi naši člani.

Karl Petelinšek
UO IPA sekcija Slovenija
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ribiški 
MaraTOn v 
račah  
9. ribiškega maratona PŠD Račka 
(Policijsko športno društvo Rač-
ka), ki je potekal konec junija, se 
je udeležilo več IPA ekip.  Tekmo-
valo je 36 ribičev. Prvo mesto je 
osvojila IPA Nova Gorica, drugo 
Sever Slovenska Bistrica in tretje 
RD Rače.  

dOMOv 
OdnEsLi 
prEhOdni 
pokal 
Na mednarodnem srečanju čla-
nov IPA klubov in sorodnih poli-
ciskih združenj v športnem ribo-
lovu s plovcem je ekipa IPA kluba 
Štajerske v sestavi Mirko Lenart, 
Drago Senekovič, Miran Brumec 
in vodja ekipe Silvo Koren med 
17 ekipami iz Hrvaške, BiH in Slo-
venije osvojila 1. mesto in v Slo-
venijo za leto dni s seboj odnesla 
prehodni pokal.

MOTOrisTi na 
Motorijadi v čakovcu
Motoristi IPA kluba Ljubljana in IPA kluba Štajerska so 
se konec maja udeležili srečanja policistov motoristov, 
ki so ga letos organizirali kolegi iz IPA Hrvaške. Srečanje 
je potekalo na območju Varaždina in Čakovca z okolico. 
Obiskali so krajevne znamenitosti in seveda preizkuša-
li dobrote, ki so značilne za te kraje. Tudi tokrat so se 
organizatorji maksimalno potrudili in priredili lep dogo-
dek ter odlično srečanje. Kot zanimivost je priznanje za 
najdaljšo pot 2.200 km na srečanje pripadlo Juanu Anto-
niu Ramirezu iz Španije.

ŠPORT
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ipa koleSarSki iZlet cerknica 2022 
V maju so se člani kolesarsko te-
kaške sekcije IPA kluba Ljubljana 
in nekaj domačih simpatizerjev 
podali s kolesi po čudovitih poteh 
notranjskega regijskega parka.

Izhodišče za osedlanje konjičkov 
na dveh kolesih je bilo pri kmetiji 
odprtih vrat Levar v Dolenjem je-
zeru, kjer jih je znova sprejel Sta-
nislav Šajn, predsednik IPA kluba 
Postojna. Kolesarska pot je vodila 
ob Cerkniškem jezeru skozi vasi 
Otok in Laze pri Gorenjem jezeru 
ter jih v prijetni senci gozda pri-
peljala do gradu Snežnik. Tu ob 
tem lepotcu so lahko malce zadi-
hali, si pretegnili od makadamske 
poti prašne noge in pozdravili ko-
lege iz kluba, ki so prišli na izlet in 
ogled gradu. Naslednji postanek 
so si zaslužili po dobrih desetih 
asfaltnih kilometrih pri starem 
mlinu ob izviru Velikega Obirha. 
Že sam pogled na hladno in čisto 
vodo je marsikoga osvežil, neka-
tere pogumne, ki so se kasneje 
po zaključku kolesarjenja namo-
čili, pa popolnoma predramil. Tu-
kaj jim je gostitelj Stane namenil 

nekaj poučnih razlag o povodju reke Ljubljanice, kajti Mali in Veliki Obrh 
sta dejansko njeni izvorni reki, ki kasneje svojo strugo rišeta v podze-
meljskem svetu in vmes nekajkrat spet na površju vse tja do Ljubljane. 

Neverjetno, kako hitro čas beži in treba se je bilo obrniti nazaj proti 
Dolenjem jezeru. Tokrat so odbrzeli bolj naravnost proti jezeru po bolj 
prometnih cestah in ko so se jim že začeli glasno oglašati trebuščki, ko 
so nekaterim že skoraj pošle moči, se jim je narisal nasmeh ob pogledu 
na kmetijo Levar. Po dobrih 40 kilometrih in skoraj 400 metrov višincev 
so si zaslužili domače dobrote.

Dušan Bartelj

ŠPORT
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obiSk ipa MotoriStične Skupine iZ neMčije
Med 20. in 27. junijem 2022 so bili 
na obisku v Sloveniji člani IPA mo-
tokluba iz Baden-Badna iz Nemči-
je. Med drugim so se za nekaj dni 
ustavili v Kranjski Gori, kjer sta jih 
na Policijski postaji Kranjska Gora 
sprejela načelnik Damjan Lepoša 
s sodelavci in predsednik IPA RK 
Gorenjske Vinko Otovič, jim raz-
kazali policijsko postajo, se prije-
tno pogovorili ter navezali stike. 
Predsednik moto kluba Baden-
-Badna Roland Herr se je zahvalil 
za sprejem in dobrodošlico.

Nad lepotami Slovenije so bili ze-
lo navdušeni. Povabili so nas, da 
jih obiščemo in tako nadaljujemo 
medsebojno sodelovanje.

Vinko Otovič

ŠPORT

7. SpoMinSki tek 
policiSta igorja 
MauSerja – MauSa 
Tudi letos so se člani IPA kluba Ljubljana udele-
žili teka in pohoda v spomin na policista Igorja 
Mauserja, ki je pred sedmimi leti izgubil življe-
nje v avtomobilskem napadu na Ižanki. 

V njegov spomin so tekli in se sprehodili v raz-
dalji devetih kilometrov prvo soboto v juliju. 
Trasa je potekala po krajinskem parku Tivoli, 
Rožniku in Šišenskem hribu. Kot vsako leto so 
se pri gostišču rekreacijskega društva Mostec 
podružili ob prijetnih zvokih kitare, nazdravili in 
obujali spomine nanj in na pretekle dogodke. 
Z aplavzom so pospremili tudi najboljše v teku. 
Še posebno ponosni smo bili na našega pred-
sednika kluba, ki se je zavihtel na stopničke. S 
prispevki udeležencev in prispevki kluba pa so 
sledili tudi Igorjevi ideji o dobrodelnem teku, 
namenjenem zbiranju denarja za otroke v stiski. 
Naj spomin na “Mausa” in njegova dobra deja-
nja nikoli ne zamre.
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nogoMetna ekipa ipa kluba štajerSka uSpešna 
na Mallorci 
Nogometna ekipa IPA kluba Štajerska se je maja 
udeležila tradicionalnega mednarodnega policijske-
ga turnirja v malem nogometu (futsalu), ki je poteka-
lo na španskem otoku Mallorca v kraju Santa Ponsa. 

Na turnirju je nastopilo več kot 110 ekip iz celotnega 
sveta. Na turnirju so nastopali v kategoriji nad 35 let 
v predtekmovalni skupini C, kjer so igrali z ekipami iz 
Španije, Omana, BiH, Romunije, Slovenije in Češke. V 
skupini so zasedli prvo mesto in si priborili napredo-
vanje v izločilne boje med 16 najboljših ekip. V nada-
ljevanju so v osmini finala premagali ekipo iz Danske 

in se uvrstili v četrtfinale, kjer so v četrtfinalu igrali 
poroti ekipi iz Češke in po kazenskih strelih (redni 
del se je končal 4:4) na žalost izgubili. Na koncu so 
tako zasedli mesta od 5 do 9.

Ekipo IPA kluba Štajerska so zastopali policisti Jani 
Polič (PP Gruškovje) - vodja, Peter Divjak (PP Pod-
lehnik), Boštjan Nežmah (PP MB I), Boštjan Motaln 
(PP Ruše), Sašo Habjanič (PMP Središče), Boštjan Ze-
mljič (PP MB II), Miha Burjan (PP Šentilj), Milan Kokot 
(Policijska akademija) in Smiljan Lukman (Policijska 
akademija).

ŠPORT

police open doMžale 2022 
PU Ljubljana je v sodelovanju z 
IPA klubom Ljubljana v začet-
ku junija, na igriščih Teniškega 
kluba Domžale v Domžalah, or-
ganizirala 30. teniški turnir »PO-
LICE OPEN – DOMŽALE 2022«. 
Turnirja se je udeležilo 38 parov 
iz vseh služb policije, MNZ in 
upokojenci ter trije pari iz tujine 
(Slovaške). V starostni kategori-
ji moški, katerih skupna starost 
obeh tekmovalcev znaša do 95 
let, je nastopilo 15 parov, v sta-
rostni kategoriji moški, katerih 
skupna starost obeh tekmoval-
cev znaša nad 95 let, pa je na-
stopilo 23 parov.

V kategoriji moških parov in sku-
pni starosti obeh tekmovalcev do 

95 let sta slavila Andraž Šegš (SOJ 
GPU) in Matej Sironič (IPA Ljublja-
na), potem Gorazd Rihtar (CVZ 
GPU) – Boštjan Čerenjak (CVZ 
GPU), ter. Marko Dobaja (PU Ce-
lje) – Ivan Štumberger PU Koper).

Pri starosti nad 95 let pa Robert 
Jankovič (PU Novo mesto) – Ale-
ksander Ban (PU Novo mesto), 
Danijel Lorbek (UUP GPU) – Bo-

štjan Sakelšek (UUP GPU) in Zvo-
ne Vindiš (PU Ljubljana) – Matjaž 
Vidmar (PU Ljubljana).

V tolažilni skupini pa Marko Svet 
(PU Celje) – Aleksander Levpu-
šček (PU Celje), Jan Kovalčik (IPA 
Slovaška) – Miroslav Šramek (IPA 
Slovaška) in Peter Kolbl (PU Mari-
bor) – Andrej Kolbl (PU Maribor).
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bili So na veliki raduhi

Člani IPA kluba Štajerska so jo ne-
davno mahnili proti Veliki Raduhi. 
Na poti proti Logarski dolini so v 
vasi Struge, kjer oznake usmerijo 
za Snežno jamo na Raduhi, zavili 
desno na ožjo vzpenjajočo cesto. 
Po 16 km vožnje od mesta, ko so 

zapustili glavno cesto, so pripelja-
li do izhodišča. V bližini so sledili 
smernim tablam za kočo na Loki 
in Raduho, ki so jih popeljale na 
slabšo gozdno cesto, ki se vzpne 
skozi pas gozda. Kmalu so prišli iz 
gozda na spodnji del planine Lo-
ka. Vzpon so nadaljevali po raz-
meroma strmi cesti, po kateri so 
se v nekaj minutah povzpeli do 
koče na Loki.

Od koče so se napotili po marki-
rani poti v smeri Raduhe, ki se po 
nekaj 10 korakih razcepi na dva 
dela. Pot se strmo vzpne sko-
zi pas redkega gozda. Strmina 
kmalu popusti, pot pa nas preko 
nekaj manjši travnikov povede v 
pas rušja, kjer se naprej zmerno 
do občasno strmo vzpenja. Pot 
so nadaljevali po prečni poti v 
smeri Raduhe. Vse bolj razgle-
dna pot po južni strani obide vrh 

Male Raduhe, nato pa pripelje na 
glavni greben, s katerega se od-
pre lep pogled na severno stran. 
Nadaljevali so po markirani poti, 
kateri se kmalu z desne priključi 
plezalna pot od Koče na Groha-
tu. Pot naprej se ponovno prične 
strmeje vzpenjati ter nato po ne-
kaj minutah nadaljnje hoje pripe-
lje na 2.062 m visok vrh, kjer sledi 
krst pohodnikov. Ob počasnem 
sestopu iz vrha so prišli nazaj na 
kočo na Loki, kjer so si privošči-
li zaslužene domače dobrote iz 
kuhinje. Ko so se okrepčali in po-
vrnili že izgubljene kalorije, so se 
prijetno utrujeni in dobre volje 
odpeljali proti domu.

Tome Petreski
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pohod na oliMp črne gore – lovčen 
Lovčen je najbolj znana gora ozi-
roma gorski masiv v Črni gori, ki 
se nahaja na njenem JZ delu in 
je od leta 1952 proglašen za na-
rodni park. Na njegovem 1657 
metrov visokem Jezerskem vrhu 
je postavljen Njegošev mavzolej, 
ki je v ponos vsem prebivalcem 
Črne gore. Peter II. Petrović Nje-
goš je bil pesnik in je že pri 17 
letih prevzel cerkveno in državno 
oblast Črne gore. Pod njegovim 
vodstvom je država doživela raz-
cvet tako v gospodarstvu kot tudi 
v kulturi in izobraževanju. Le kdo 
ne pozna njegovo stvaritev »Gor-
ski vijenac«, eno njegovih najbolj 
znanih del. Živel je v istem obdo-
bju kot naš največji pesnik France 
Prešeren. Rodil se je leta 1813 v 
planinski vasi Njegoši, ki se naha-
ja nedaleč stran ob vznožju Jezer-
skega vrha in na njegovo željo tu 
tudi našel svoje zadnje zatočišče 
v kapelici leta 1851. Prav ta kraja 
so člani IPA kluba Ljubljana izbrali 
za izhodišče pohoda na Lovčen.

Po uspešni udeležbi v atletski di-
sciplini teka na 5.000 metrov na 
2. IPA igrah, ki so se odvijale od 
13. do 18. maja 2022 v mestu 
Bar, so trije člani, Miha, Emil in 
Dušan krenili z avtom do mesta 
Budve, kjer so zavili v klanec proti 
mestu Cetinje, nekdanji prestol-

nici Črne Gore in po dobrih dveh 
urah prispeli do vasi Njegoši. Po-
hodniško opremljeni so se podali 
po planinski poti proti vrhu, ki je 
zgledno označena z markacijami 
in varovana z gozdnim hladom 
pred žgočim soncem. Pot ni str-
ma in bila je pravšnja za malce 
utrujene noge od prejšnjega dne 
na atletski preizkušnji. Po dobrih 
dveh urah so se izvili iz gozda in 
da se hitro rešijo hrupnih moto-
riziranih turistov, zadnji kilometer 
pospešili po asfaltirani cesti do 
vhoda v mavzolej. No, do vhoda v 
mavzolej pa je možno samo skozi 
tunel, ki ti ponuja štetje 461 sto-
pnic in šele ko stopiš iz tunela, si 
na vrhu ob mavzoleju. Tukaj pa 
se je odprl prečudovit razgled na 
večji del Črne gore, na zaliv Boka 
Kotorske, Cetinje in Skadrskega 
jezera. Res razgled, da ti vzame 
sapo, če je že ni sam vzpon.

Sam mavzolej je arhitekturni in 
umetniški dosežek, ki so ga gra-
dili v sedemdesetih letih prejšnje-
ga stoletja. Začne se z atrijem z 
vodnjakom na sredini in mogoč-
nim stebriščem na obeh straneh 
ter visokima kipoma iz črnega 
marmorja, ki predstavljata Črno-
gorki v narodni noši, visoki čez 4 
metre, ki vsaka tehta po 8 ton. In 
ko jim Črnogorki dovolita vstopi-

ti v kapelo, začutijo mogočnost 
granitnega kipa. Njegoš v vsej 
svoji veličini! Njegoševa granitna 
figura je težka 28 ton, visoka 3,74 
metra in 9 metrov nad njim strop 
z mozaikom iz 200.000 pozlače-
nih ploščic, ki dajejo prostoru 
mistično svetlobo. Trenutek, ko 
se človek počuti drobcen in po-
nižen. Stopijo še iz zadnjega dela 
mavzoleja do razgledne ploščadi, 
se nadihajo in naužijejo zadnjih 
pogledov na čudovito deželo, ki 
se razprostira pod nogami vla-
dike Rade, kot so radi Črnogorci 
imenovali svojega priljubljenega 
vladarja Petra.

V vas Njegoši se vrnejo po isti po-
ti. Pred odhodom nazaj na obalo 
si v vaški gostilnici malce prive-
žejo dušo, na bližnjih stojnicah 
domačinov kupijo nekaj njihovih 
dobrot in nato sledi še obvezen 
obisk rojstne hiše Njegoša, v ka-
teri je lepo urejen muzej.

V mesto Bar na prizorišče špor-
tnih iger IPA se vrnejo v poznih 
popoldanskih urah, kjer še vedno 
potekajo boji kolegov za čim bolj-
še uvrstitve v namiznem tenisu in 
malem nogometu.

Nuša Bartelj

ŠPORT
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ipa klub ljubljana na 8. iStrSkeM Maratonu 
Letošnji Istrski maraton je aprila v Koper privabil več kot 
3000 tekaških navdušencev, na katerem so se pomerili 
v maratonu, polmaratonu in 10-kilometrskem rekreativ-
nem teku. 

Po dveh letih premora, ko je njegovo izvedbo onemo-
gočila epidemija in so privrženci tekanja ob slovenski 
obali dvakrat virtualno tekali povsod po Sloveniji, se je 
Istrski maraton v svoji osmi izvedbi vrnil v velikem slogu. 
Celo vreme je bilo na strani tekmovalcev in po vetrovni, 
snežni in deževni soboti jih je na obali pričakalo sonce, 
ki se je lesketalo v valovih morja in kulisa z zasneženimi 
gorami v italijanskih Dolomitih in Julijskih Alpah v ozadju 
je poudarjala njegovo modrino. Dan, ki ga je bilo vredno 
čakati dve leti!

Člani IPA klub Ljubljana so se vse od prve izvedbe ma-
ratona leta 2014 vedno udeležili teka kot žlahtne uver-
ture v tekaško in kolesarsko sezono naše sekcije. Vseh 
osem izvedb sta se udeležila najbolj vztrajna Mihael Bu-
rilov in Dušan Bartelj. Res pa je, da sta letos zamenjala 
standardno dolžino 21-tko z rekreativnim tekom. Ampak 
se nista zato nič sekirala, saj sta bila vesela, da se jima 
je prvič pridružil Damjan Skinder, ki je na polmaratonski 
razdalji dosegel zavidljiv čas 1h32’24‟. V družbo tekačev 
pa se jim je pridružila tudi članica Zlatka Tičar, ki pa se je 
podala na tekaški izziv pod okriljem svojega športnega 
društva iz domačega kraja. Po pretečenih kilometrih, ko 
so si nadeli medalje okoli vratu, ko so si malce kasneje na 
prireditvenem prostoru organizatorja privezali duše, so 
si rekli, da bodo vztrajali in prišli tudi na deseti maraton.

Dušan Bartelj

ŠPORT
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na raftingu na uni 
Na vabilo na rafting po reki Uni so 
se odzvali tudi trije vodne avanture 
željni udeleženci IPA kluba Ljubljana, 
Daniel z ženo in Pavel. Na vabilo se je 
odzvalo 26 regionalnih IPA klubov iz 
osmih držav, Bosne in Hercegovine, 
Slovenije, Srbije, Hrvaške, Bolgarije, 
Črne gore, Severne Makedonije in 
Švedske.

Dan po prihodu so si ogledali Bihać, 
stolp Svetega Antona, v daljavi pa 
uzrli mošejo Fehtija. Ustavili so se na 
obrežju reke Une v mestnem parku. 
Pot so nadaljevali z avtobusi do lo-
kalnega gostišča, kjer so jim skuhali 
pravo bosansko kavo, udeleženke pa 
so bile povabljene na plovbo z ladjico 
po tamkajšnjem jezeru. 

Po prijetnem druženju so se odpe-
ljali do točke (Kostelski buk) ob reki 
Uni, kjer so jih čakali čolni za spust po 
reki. Dobili so zaščitne jopiče, copate 
ter vesla, vodnik čolna pa jim je poka-
zal, kje naj zasedejo mesto v čolnu. V 
“slovenskem” čolnu sta se jim pridru-
žila dva predstavnika IPA Hrvaške iz 
Splita. Čakalo jih je 11 km razburljive 
vožnje po reki.

Razigrani in željni vodne avanture so 
se spustili po brzicah reke. Kjer je bila 

reka mirna, so uživali ob pogledu na neokrnjeno naravo ter ptice, 
ki so našle zavetje na bregovih reke. Veliko je bilo rac, ki so se že 
privadile vrveža ljudi, saj so jih iz svojih gnezd mirno opazovale. 
Po nekaj kilometrih živahne vožnje so se ustavili, saj je organizator 
pripravil piknik. Okrepčali so se z golažem in jedmi z žara, nato pa 
ponovno prijeli za vesla. Veseli, razigrani, pa tudi malo utrujeni so 
uspešno dosegli cilj. Dan so nadaljevali z ogledom starega gradu 
Ostrožac. 

Organizator je vsem predstavnikom IPA klubov izročil plaketo in 
spominski znak, predstavnik IPA kluba Ljubljana pa je organizator-
ju izročil sliko mesta Ljubljane ter simbolna darila za vse, ki so po-
magali pri organizaciji.

Daniel Jug

Z reko Uno so se spopadli tudi člani IPA kluba Štajerska, ki so prav tako obiskali srečanje 
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ipa klub štajerSka v Sarajevu
Člani IPA kluba Štajerska so se 
na povabilo IPA Sarajeva udeležili 
VIII. IPA mednarodnega srečanja 
Sarajevo 2022, ki je potekalo av-
gusta v Sarajevu. Na poti do tja 
so si ogledali mesto Banja Luka, 
od koder so se odpravili do me-
sta Jajce, kjer so si ogledali slapo-
ve in muzej AVNOJA. Po krajšem 
počitku so se odpravili v Sarajevo, 
kjer so odšli na Baščaršijo.

Drugi dan je sledila pot do Borač-
kega jezera, do reke Neretve, kjer 
so se udeležili raftinga. Po štiri 
urnem veslanju, spuščanju po 
brzicah in kopanju v hladni vodi, 
so prispeli na cilj, kjer je sledilo 
druženje.

Po tuširanju in krajšem počitku 
so se ponovno odpravili v me-
sto, kjer so si pod vodstvom do-
mačina ogledali znamenitosti, se 
srečali s policisti posebnih enot, 

ki so bili na varovanju festivala in 
dogodkov v mestu ter si izmenjali 
izkušnje. 

Tretji dan so se v jutranjih urah 
udeležili otvoritve VIII. medna-
rodnega športnega srečanja, na 
katerem so se pomerili policisti 
iz 10 držav, nato pa se odpravili 
v Konjic, kjer so si ogledali Titov 
bunker, pa v Jablanico, kjer so si 
ogledali muzej in porušeni most 
iz znane Bitke na Neretvi. 

Polni vtisov so se vrnili v hotel, 
kjer je bila podelitev osvojenih 
nagrad iz tekmovanj v različnih 
aktivnostih. Član UO IPA sekcije 
Slovenije in IPA kluba Celje Karl 
Petelinšek je osvojil I. mesto v te-
ku na 1.500 m. Sledila je večerja, 
kjer so obnovili nekatera znan-
stva in sklepali nova prijateljstva 
s policisti iz 10 držav Evrope in 
Balkana.

IPA -  vzorec - LEKTORIRANA - obojestranska poravnava - 16.10.2022.indd   39 17. 10. 2022   08:54:21



40    

MOJA IPA   PROSTI ČAS 

junaki S kraSa tudi v vrStah ipe 
V letošnjem letu je Slovenijo pri-
zadelo več požarov. A najobse-
žnejša in najzahtevnejša je bila 
intervencija na Krasu, kjer se je 
več kot 20.000 ljudi 15 dni borilo 
z ognjenimi zublji in branilo ži-
vljenja in premoženje ljudi. Med 
požrtvovalnimi gasilci, ki so nese-
bično priskočili na pomoč, so bili 
tudi člani IPE.  

Požar na Krasu je svoj ognjeni po-
hod pričel 15. julija 2022 in zajel 
več kot 2000 hektarjev italijanske-
ga in slovenskega dela planote 
Kras. Danes vemo, da je šlo za 
največji požar v zgodovini samo-
stojne Slovenije. Zaradi suhe in 
goste vegetacije, visokih poletnih 
temperatur ter močne burje, se 
je požar hitro razplamtel. Gašenje 
sta otežila težko dostopen teren 

in neznana količina neeksplodira-
nih ubojnih sredstev (NUS) iz pr-
ve svetovne vojne. Zaradi NUS je 
imelo veliko vlogo gašenje iz zra-
ka, saj gasilci niso mogli prodira-
ti v notranjost požara, ampak so 
lahko predvsem branili robove.  

Pri gašenju požara je bilo ob ga-
silcih dejavnih več kot 4500 pripa-
dnikov podpornih služb in enot, 
in sicer iz Civilne zaščite, Policije, 
nujne medicinske pomoči, Rdeče-
ga križa Slovenije, Državne enote 
za varstvo pred neeksplodirani-
mi ubojnimi sredstvi, Slovenske 
vojske, zračnih sil, Enote za hitre 
intervencije, zavodov za gozdove 
ter prostovoljci in drugi. Pri gaše-
nju je poleg slovenskih iz vojske 
in policije ter aeroklubov sodelo-
valo devet helikopterjev, pet letal 

in gasilske enote iz sedmih držav. 
Bili so izjemno uspešni, ogroženo 
ni bilo nobeno življenje, kot tudi 
ne premoženje – zgorela ni nobe-
na stanovanjska hiša. Brez hujših 
posledic so jo odnesli tudi gasilci.  

Gorazd Pangerc je v gasilskih vr-
stah že 37 let. Gasilstvo je bilo v 
njegovem kraju skoraj edina de-
javnost v času njegove mladosti. 
»Vsi smo želeli biti gasilci, želja 
se nam je uresničila, ko so prišli 
v osnovno šolo in 1994 sestavili 
ekipo, katera je razen nekaj posa-
meznikov že 37 let ista.”   

Kako se spominja letošnjega go-
rečega Krasa? “Žalost že ob prvih 

Gorazd Pangerc

člani kaSiopeje 
opaZovali lunin Mrk 
Igra med svetlobo in senco ob gibanju Sonca, Ze-
mlje in Lune po našem nebu je ponoči, 16. maja 
2022, prinesla zanimiv astronomski pojav, popolni 
lunin mrk, ki je bil iz Slovenije viden kot delni lunin 
mrk. Člani Skupine za astronomijo Kasiopeja, ki de-
luje znotraj Mednarodnega policijskega združenja 
– Regionalnega strokovnega kluba policistov Šta-
jerska, so opazovali ta zanimiv astronomski pojav iz 
Slatine (občina Cirkulane). Ob 5.15 so svoj pogled 
usmerili proti Donački gori in nastala je spodnja fo-
tografija delnega luninega mrka, ko je Zemlja zakrila 
85% Lune.

Človek že od prazgodovine opazuje lunine mrke. 
Prvič so lunin mrk iz 19. 3. na 20. 3. 720 p. n. š. 
opisali Babilonci. Iz simulacije, ki so jo naredili pri 
NASA, je razvidno, da je bil ta popolni lunin mrk 
v letu 720 p.n. š. viden tudi iz naših krajev (iz da-
našnjega Ptuja). Stari babilonski astronomi so že 
takrat poznali Saroški cikel, s katerim se je dalo na-
povedovati mrke (perioda cikla je dolga približno 
18 let, 11 dni in 8 ur).

Mrk, ki smo ga 16. 5. 2022 videli na jutranjem nebu, 
je imel relativno enako geometrijo Sonca, Zemlje in 

Foto: Marko Vidovič, član Skupine za astronomijo Kasiopeja – 
IPA Regionalnega strokovnega kluba policistov Štajerska

Lune že 4. 5. 2004. Enak lunin mrk bo naslednjič vi-
den 26. 5. 2040 (to je čez 6585,3 dni – cel Saroški ci-
kel).  Se pa na približno polovici tega Saroškega cilka 
(približno 9 let in 5,5 dni) izmenjujeta lunin in sočni 
mrk z enako geometrijo. Tako da je ta današnji lunin 
mrk povezan z sončnim mrkom, ki je bil viden 10. 5. 
2013 in bo naslednjič viden 31. 5. 2031.

Znotraj Saroškega cikla današnjega luninega mrka 
(od 16. 5. 2022 do 26. 5. 2040) bo vidnih še okrog 40 
drugih luninih in sončnih mrkov, ki s tem današnjim 
mrkom niso povezani. Prvi takšen senčni lunin mrk 
bo iz naših krajev viden že 5. 3. 2023.

Albin Gradišnik
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Mario Jaunik

informacijah, da bo po tolikih le-
tih mirovanja ponovno puščava 
po koncu požara. Žalost, ko po-
novno stopiš na pepel na pogo-
rišču. Razmišljanje, kje ga bomo 
ustavili, ko gledaš ogromne pla-
mene nekaj kilometrov stran, 
ko se ti približujejo. Razmišja-
nje, koliko terena žrtvovati, da 
se lahko požar nekje dokončno 
ustavi. Razmišljanje, ali se bo kdo 
od tovarišev poškodoval, ali je 
sploh varno koga poslat v gozd, 
medtem ko na 15 minut poslu-
šaš detonacije v daljavi.” Šlo je za 
izjemno zahtevno intervencijo. 
“Dokler si sredi gozda daleč od 
naselij, se lahko taktično umikaš, 
čeprav se zgodi, da te požar ob-
koli in je potrebno bežati in tam 
pustiti opremo. Ko so ognjeni zu-
blji v bližini hiš, ne moreš bežati, 
doker ti dobesedno pete ne gori-
jo. Listje in drevje je klub še zeleni 
barvi gorelo kot smodnik. Kraška 
tla, ki so na videz ravna, v resnici 
skrivajo ogromno lukenj, škrab-
žlebičev, kjer se je nabral humus, 
ki kljub temu, da je šel požar že 
"mimo", še več dni gorijo, glede 
na sušo in presušeno vegatacijo 
se iz takih lukenj lahko ponovno 
razvije požar. Velikokrat se na ta-
kem območju lahko zgodi, da se 
požar širi pod zemljo in izbruhne 
na plan, ko pride ponovno do ki-
sika čisto na drugem koncu, izven 
pogorišča. Gašenje na našem ob-
močju je specifično in ni poznano 
vsem gasilcem v Sloveniji.” 

Tudi Mario Jaunik je priskočil na 
pomoč. V gasilske vrste, v PGD 
Paloma Sladki Vrh, se je vpisal 
tik pred zaključkom študija na 
fakulteti, leta 2013. Gasilstvo tu-
di njemu pomeni način življenja, 
v katerem neizmerno uživa: “Po-
magati drugim v nesreči, to je 
zame največja vrednota. Seveda, 
da lahko pomagaš, moraš biti tu-
di ustrezno usposobljen, zato so 
pomembna vsa usposabljanja, ki 

jih organiziramo znotraj društva, 
zveze, oziroma se udeležimo te-
čajev, ki jih organizira gasilska 
zveza Slovenije. Sem glasen za-
govornik usposabljanj, saj sem 
na podlagi usposabljanja za prve-
ga posredovalca lani aprila uspe-
šno prepoznal znake možganske 
kapi pri svojem očetu, preden 
mu je odpovedala polovica tele-
sa. Zdravniki so mi povedali, da 
sem mu s hitrim posredovanjem 
rešil življenje. In ko se ti ljudje, ka-
terim si pomagal, na koncu iskre-
no zahvalijo, to je neprecenljivo.” 
Tako je med drugim opisal svojo 
izkušnjo na Krasu: »Še nikoli ni-
sem videl toliko vozil in gasilcev 
v pripravljenosti ob cesti. Z zrač-
nimi silami se mi je zdelo, kot da 
se peljemo na bojno fronto. Spo-
mnim se, da sem v vozilu rekel, 

da pretiravajo, da smo vendarle 
prišli gasit požar, ne pa ga utopit. 
Vsi smo se smejali, razen inštruk-
torja, ki je dejal, da bomo šele vi-
deli, kakšno presenečenje lahko 
pripravi narava. Pogoji za požar 
so bili namreč idealni, pa tudi 
slabšega kraja skoraj ni mogoče 
izbrati za začetek požara. Bolje, 
da nas je preveč kot premalo in 
da ga zatolčemo čim prej. Sveto-
val nam je še, da se držimo sku-
paj ter varujemo drug drugega in 
se držimo območja varnega giba-
nja. Razporejeni smo bili na bok 
požara in ga uspešno pogasili, 
žal pa tujim kolegom njihovega 
ni uspelo in požar je ušel izpod 
nadzora. Njihov bok je postal no-
vo čelo požara in se nam naglo 
približeval. Takoj smo se umaknili 
iz gozda in se dogovorili, kdo bo 
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branil kateri del naselja. Na vo-
ljo smo dobili gasilsko cisterno 
s strojnikom in dva gasilca. Šele 
kasneje sem izvedel, da prihajata 
iz naše gasilske zveze. Kako ne-
verjetno, da smo se znašli skupaj. 
Branili smo naselje, vendar smo 
se morali ob vrhu požara, ko so 
se vnele krošnje dreves v oko-
lici, umakniti in na kraju pustiti 
vso opremo. Naj dodam, da smo 
vse hiše ubranili, prav tako je bila 
vsa oprema nepoškodovana, saj 
smo požar dovolj dolgo zavira-
li in hladili okolico.” Spominja se 
še, da so med varovanjem hiše 
po gašenju celotne aktivne linije 
požara, ki je ogrožala naselje, po 
hribu potegnili več kot 600 me-
trov cevi. “Spominjam se gostega 
dima, ki je zastiral sončne žarke 
in se zavedal, kako slabe razmere 
so okrog nas.”    

Blaž Pavzin je operativni gasilec 
11 let, član gasilskega društva pa 
od leta 2010. Spominja se, da se 
je navdušil nad gasilstvom, ko je 
lokalno društvo pridobilo novo 
vozilo in ga predstavilo na trgu, 
po tem se je vpisal v gasilski kro-
žek in gasilska pot se je začela. In 
kako se danes spominja Krasa? 
“Gre za eno zelo veliko izkušnjo, 
ki je zagotovo še dolgo ne bomo 
pozabili. Še najbolj mi bo v spo-
minu ostala solidarnost in slo-
žnost vseh; gasilcev, reševalcev, 
policistov, civilne zaščite (na vseh 
področjih), vseh ostalih podpor-
nih služb, naših članov v društvu 
in nenazadnje tudi civilnih oseb, 
ki so nam dnevno izkazovali pod-
poro.”  

Tudi Erik Skomina se je nad ga-
silstvom navdušil že v otroških 
letih. “Ob vstopu v osnovno šolo 
sem se vpisal tudi v krožek Mla-
di gasilec, ki je takrat deloval v 
okviru osnovne šole. Tako sem 

Blaž Pavzin

Erik Skomina

PROSTI ČAS 
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član domačega Prostovoljnega 
gasilskega društva Dornberk že 
dobrih 30 let. Pred 20 leti pa sem 
postal operativni gasilec.” Svoje iz-
kušnje je opisal tako: “Pri gasilcih 
se mi zdi pomembno to, da nikoli 
ne ostaneš sam, če prideš v kakr-
šnekoli težave. Sotovariši ti vedno 
priskočijo na pomoč. Ob tem pa 
tudi ti sam pomagaš ljudem, ki 
se znajdejo v različnih težavah. 
Neprecenljiv je pogled, nasmešek 
in beseda hvala, ki jo izreče do-
mačin, ki mu s hitrim posredova-
njem pomagaš ohraniti hišo, dom 
ali druge dobrine, včasih pa tudi 
življenje. To ti da novih moči, da 
vztrajaš. Naš požarni okoliš se raz-
teza tudi na kraškem terenu. Za-
radi tega imam kar nekaj izkušenj 
z gašenjem požarov v naravnem 
okolju. Letošnji požar na Krasu je 
bil neprimerno večji in hitrejši od 
vseh dosedanjih požarov. Podo-
ben je bil požaru v Makedoniji, pri 
gašenju katerega sem tudi sode-
loval. V obeh primerih me je že ob 
prihodu na kraj stisnilo pri srcu za-
radi obsežnosti in hitrosti širjenja 
požara. Začutil sem, da se bomo 
morali precej nagarati pri gašenju 
požara. Tokrat smo se morali so-
očiti tudi z ogroženimi stanovanj-
skimi hišami in evakuacijami ljudi. 
Dobesedno z zadnjimi močmi, v 
zadnjih trenutkih, nam je uspelo, 
da smo obvarovali stanovanjske 
hiše. To je nekaj, kar mi najbolj 
ostaja v spominu.”  

Silvo Možek pa je v gasilske vrste 
vstopil že kot pionir daljnega leta 
1976. »Za gasilstvo me je navdu-
šil oče, saj je bil ustanovni član 
Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Turjak leta 1972. Kot orodjar 
v društvu je skrbel za pregled in 
popis opreme, zato me je večkrat 
vzel s sabo, da sem spoznaval 
opremo in gasilske postopke ter 
tako sprejel poslanstvo gasilcev, 
to je pomoč ljudem v nesreči. Mo-
goče je bilo to tudi vodilo, da sem 
se odločil tudi za poklic miličnika.” 

Še dobro se spominja letošnjega 
18. julija, ko je kolona s 34 gasil-
skimi vozili krenila proti Krasu, na-
tančneje v Opatje selo: “Med vo-
žnjo mimo Ajdovščine smo opazili 
kraj požara, saj se je dim dvigal 
nad pobočjem v bližini Cerja. Na 
kraju intervencije smo bili razpo-
rejeni za vasico Lokvica in opozor-
jeni glede gibanja izven poti za-
radi neeksplodiranih min. Pričeli 
smo z gašenjem manjših žarišč, 
nadaljevali z gašenjem dopoldne 
in po potrebi dovažali vodo vozi-
lom na kraju gašenja. Nad glava-
mi so brneli helikopterji, v ozadju 
se je zaslišalo tudi kak močan pok 
v daljavi. Tedaj, se spomnim, smo 
se spogledali in poslušali radijsko 
zvezo, če se je morda poškodoval 
kakšen gasilec. Tistikrat je počilo 
trikrat, k sreči brez poškodb.”  

Pavel Kolenc je gasilec šest let, 
odločitev za to pa je padla, ko so 
se z družino preselili v vas Seno-
žeče, kjer ima gasilstvo že zelo 
dolgo tradicijo, od leta 1880, zato 
je tudi sam želel postati del tega 
plemenitega poslanstva, v dru-
štvo pa sta se včlanila tudi sinova. 
Ko se je odzval na klic po pomo-
či 22. julija, ni veliko razmišljal o 
tem, kaj ga čaka. »Šel sem v sku-
pino zelo izkušenih gasilcev, ki so 
že sodelovali na Krasu in ob večjih 
intervencijah, zato sem vedel, da 
bo naloga brezhibno opravljena. 
Zaradi narave mojega dela nisem 
bil pogosto prisoten na gasilskih 
intervencijah, zato moram reči, da 
je bila to kar kompleksna naloga. 
Po prihodu na zbirno mesto smo 
bili napoteni na območje Vojščice, 
kjer smo tekom noči pregledovali 
rob požarišča, pazili na morebi-
tna nova žarišča in preprečevali 
ponovne vžige ter širjenje po-
žara proti vasem. Naslednji dan 
smo bili premeščeni na vrh hriba 
Trstelj, kamor se je požar širil iz 
goriške smeri. Z nalogo smo za-
ključili po 25 urah neprekinjene-
ga dela. V spominu mi bo najbolj 

ostala pripravljenost vseh poma-
gati brez oklevanja, dobra volja in 
pozitivna naravnanost vseh in ne-
izmerna hvaležnost domačinov.”

Pri gašenju zgodovinskega po-
žara sta med drugim sodelovala 
še Zlatko Kres, gasilec PGD Di-
vača, pa tudi Marko Cokoja, gasi-
lec PGD Malečnik, ki je v gasilski 
organizaciji že od svojega 7. leta 
starosti. V gasilstvu je aktivna 
celotna družina, navdušenje za 
prostovoljno gasilstvo pa izhaja 
že iz otroških let, ko so se skupaj 
z ostalimi vrstniki včlanili h gasil-
cem. Ko je odšel na pomoč na 
Kras, so bile razmere precej hu-
de. “Enkrat smo se iz pogorišča 
morali zaradi lastne varnosti celo 
evakuirati. Gašenje je poleg vroči-
ne in izčrpanosti gasilcev oteževal 
še močan veter. Brez podpore iz 
zraka ta dan tistega območja go-
tovo ne bi mogli ubraniti.” V spo-
minu pa mu ostaja hvaležnost, 
ki so jo pokazali prebivalci: “Česa 
takega še nisem videl. Ko ob cesti 
vidiš špalir domačinov, ki mahajo 
in ploskajo, je to tisto največ, kar 
lahko dobiš. Bilo je naporno, vro-
če in nevarno, a ves strah, napor 
in utrujenost izgine v trenutku, ko 
vidiš, kako malo je manjkalo pa bi 
ljudje izgubili vse, celo svoj dom.” 
Tudi vsi ostali sogovorniki so še 
posebej izpostavili hvaležnost 
prebivalcev. V očeh ljudi so videli 
prestrašenost in obup, obenem 
pa so prebivalci dali vse od sebe, 
da so gasilcem pomagali, jih poz-
dravljali, ponujali pijačo in hrano 
ter se jim iz srca zahvaljevali. “V 
spominu mi bo ostalo sodelova-
nje in spodbujanje ljudi na ogro-
ženih krajih. Res sem se počutil 
kot junak in pri tem pozabil, da 
me bolijo vse kosti in mišice, po-
zabil na vse napore in prehojene 
kilometre. Res neverjetna izku-
šnja, ki pa se je na srečo končala 
dobro,” je napisal Erik Skomina.  

Nedvomno pa so bili na Krasu 
tudi mnogi drugi člani IPE. Vsem 
izrekamo zahvalo in pohvalo za 
vašo požrtvovalnost.  

Silvo Možek

Pavel Kolenc
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že prejeMate ipa novičke? 

Vse, ki bi želeli prejemati novičke IPA Slovenije, vabimo, da 
vpišete svoj elektronski naslov v obrazec na spletni strani. O 
svojih aktivnosti člane redno obveščamo tudi na naši Facebook 
strani IPA Slovenija. 

MEdnarOdna 
ipa vabila 

Na spletni strani, pod zavihkom 
mednarodna vabila, najdete 
mnoga tuja IPA vabila.

MEdnarOdna
vabila

IPA House Dublin, Ireland

ipa hišE 

Številne IPA sekcije članom 
ponujajo bivanje v svojih 
IPA hišah. V kolikor želite pri 
potovanju ali med dopustom 
uporabiti IPA hišo, ki je 
mimogrede cenejša kot hoteli 
ali druga prenočišča, si oglejte 
možnosti, ki jih posamezna 
sekcija nudi.

kako dobro 
poZnate ipo? 

Kako dobro poznate vse prednosti, ki jih prinaša članstvo 
v IPI? Izpostavljamo jih le nekaj, več pa jih najdete na 
naših in tujih spletnih straneh IPE. 
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štipendija arthurja 
TrOOpa 

Enkrat letno je objavljen razpis za pridobitev štipendije, 
ki članom omogoča udeležbo na seminarju v gradu 
Gimborn ali kje drugje. 

sEMinar 
Za Mlade 
policiSte 
(YpoS)

Vsako leto ena izmed 
nacionalnih sekcij pripravi 
seminar za mlade 
policiste, ki prinaša nova 
znanja in IPA prijatelje. 
Večina članov, ki se 
udeležujejo teh dogodkov, 
je starih 35 let ali manj, 
njihov cilj pa je zagotoviti 
globalni pogled na delo 
tujih kolegov in IPE na 
splošno. 

SeMinarji v gradu giMborn 

Grad Gimborn v Nemčiji 
vsako leto gosti številne IPA 
člane, ki se tam udeležujejo 
različnih strokovnih 
srečanj. Tudi v naši sekciji 
vsako leto omogočimo 
udeležbo na enem izmed 
usposabljanj, kot člani pa 
se lahko tudi sami udeležite 
srečanj. Kontaktirate svoj 
IPA klub za več informacij 
glede udeležbe, na spletni 
strani najdete program 
izobraževanj za letošnje 
leto. 

ipa popuSti 

Na naši spletni strani najdete 
tudi številne ponudnike 
popustov. 
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